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α) Προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγ-
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σχετικά µε την ακύρωση δηµοπράτησης του δρόµου Πα-
τρών-Πύργου, σελ. 628

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ

ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ Δ. , σελ. 601 - 630

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ Δ. , σελ. 618, 620

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ Ε. , σελ. 623, 624, 625, 626
ΒΑΚΗ Φ. , σελ. 622, 623
ΒΕΡΝΑΡΔΑΚΗΣ Χ. , σελ. 617
ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ Α. , σελ. 625, 626
ΔΡΙΤΣΑΣ Θ. , σελ. 619, 620, 621
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 626, 627
ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ Σ. , σελ. 618, 619, 620, 621
ΚΟΥΖΗΛΟΣ Ν. , σελ. 621
ΠΕΤΡΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 627
ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ Ι. , σελ. 624, 625
ΣΠΙΡΤΖΗΣ Χ. , σελ. 628, 629, 630
ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ Ε. , σελ. 616, 617
ΦΩΤΗΛΑΣ Ι. , σελ. 628, 629, 630

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’

Πέµπτη 13 Οκτωβρίου 2016



Αθήνα, σήµερα στις 13 Οκτωβρίου 2016, ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 9.32’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΥ ΚΡΕΜΑ-
ΣΤΙΝΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.
Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-

φορές προς το Σώµα.
(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον Γραµµατέα της Βου-

λής, κ. Ιωάννη Σαρακιώτη, Βουλευτή Φθιώτιδας, τα ακόλουθα:

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΖ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Β’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’

Πέµπτη 13 Οκτωβρίου 2016



ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

602 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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604 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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606 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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608 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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610 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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612 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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614 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο
επίκαιρων ερωτήσεων της Παρασκευής 14 Οκτωβρίου 2016

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 75/11-10-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Νικο-
λάου Ηγουµενίδη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, σχετικά µε την αναβάθµιση της Γεωργικής Σχολής
Μεσσαράς στο Νοµό Ηρακλείου.

2. Η µε αριθµό 63/10-10-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Δωδεκανήσου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Εµµανουήλ Κόνσολα
προς τον Υπουργό Παιδείας Έρευνας και Θρησκευµάτων, σχε-
τικά µε την απαξίωση της Ρόδου από την ακύρωση της ίδρυσης
του Τµήµατος Διοίκησης Τουρισµού µε έδρα τη Ρόδο και αγγλό-
φωνων τµηµάτων τουριστικών σπουδών που θα απευθύνονται σε
αλλοδαπούς φοιτητές µε δίδακτρα.

3. Η µε αριθµό 59/10-10-2016 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β’ Αθηνών του Λαϊκού Συνδέσµου–Χρυσή Αυγή κ. Ελένης Ζα-
ρούλια προς τον Υπουργό Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού
σχετικά µε τη µείωση της εθνικά κυρίαρχης απονοµής δικαιοσύ-
νης µέσω της επικύρωσης της συµφωνίας CETA µεταξύ Καναδά
και Ε.Ε.

4. Η µε αριθµό 67/10-10-2016 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Δράµας της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ–ΔΗΜΑΡ
κ. Χαράς Κεφαλίδου προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Αθλητι-
σµού, σχετικά µε τη νέα διάρρηξη στο Θεατρικό Μουσείο.

5. Η µε αριθµό 82/11-10-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Ιωάννη Δελή προς τον Υπουργό Παιδείας Έρευνας και Θρησκευ-
µάτων, σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων στα επαγ-
γελµατικά λύκεια της χώρας.

6. Η µε αριθµό 79/11-10-2016 επίκαιρη ερώτηση του Ζ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή Α’ Αθηνών του Ποταµιού κ.
Σπυρίδωνος Λυκούδη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και
Ενέργειας, σχετικά µε την ανάπλαση του ρέµατος Πικροδάφνης
στον Νοµό Αττικής. 

7. Η µε αριθµό 80/11-10-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Πειραιώς των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Δηµητρίου Καµµένου
προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότη-
σης, σχετικά µε τους αναλογικούς ασύρµατους της Ελληνικής
Αστυνοµίας.

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 76/11-10-2016 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Χαλκιδικής του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αι-
κατερίνης Ιγγλέζη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, σχετικά µε την ενίσχυση των παραγωγών πράσινης
ελιάς του Νοµού Χαλκιδικής.

2. Η µε αριθµό 64/10-10-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Αθηνών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Βασιλείου Κικίλια προς τον

Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά
µε τις νέες καταγγελίες του πρώην γενικού γραµµατέα πρώτης
υποδοχής κ. Οδυσσέα Βουδούρη που απαιτούν άµεσες απαντή-
σεις. 

3. Η µε αριθµό 60/10-10-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ευβοίας του Λαϊκού Συνδέσµου–Χρυσή Αυγή κ. Νικολάου Μίχου
προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότη-
σης, σχετικά µε τη διεξαγωγή ενδελεχούς έρευνας για τις εκτε-
ταµένες πυρκαγιές σε Χίο, Εύβοια και Θάσο.

4. Η µε αριθµό 68/10-10-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθηνών της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ.
Ανδρέα Λοβέρδου προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχετικά
µε την απαξίωση των Ελληνικών Αµυντικών Συστηµάτων.

5. Η µε αριθµό 83/11-10-2016 επίκαιρη ερώτηση του ΣΤ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή Λαρίσης του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου Λαµπρούλη προς τους
Υπουργούς Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και Οικονοµικών,
σχετικά µε την αποζηµίωση των πληγέντων από τις καταστροφές
των ελαιόδεντρων στην πυρκαγιά στον Νοµό Λάρισας. 

6. Η µε αριθµό 81/11-10-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αττικής των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Κωνσταντίνου Κατσίκη
προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότη-
σης, σχετικά µε την προσθήκη και τη µοριοδότηση γνώσης της
νοηµατικής γλώσσας στις προσλήψεις µέσω ΑΣΕΠ.

7. Η µε αριθµό 69/10-10-2016 επίκαιρη ερώτηση του Ανεξάρ-
τητου Βουλευτή Αχαΐας κ. Νικολάου Νικολόπουλου προς τον
Υπουργό Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού, σχετικά µε την
πρόταση–«ανάσα» για τα κόκκινα δάνεια.

8. Η µε αριθµό 30/4-10-2016 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
Β’ Πειραιώς του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Ειρή-
νης (Νίνας) Κασιµάτη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και
Ενέργειας, σχετικά µε την αναστολή λειτουργίας του καταστή-
µατος πωλήσεων ΔΕΗ Σαλαµίνας από την 1-10-2016.

9. Η µε αριθµό 21/3-10-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αχαΐας του Ποταµιού κ. Ιάσονα Φωτήλα προς τον Υπουργό Οι-
κονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού, σχετικά µε την επαναφορά
της ενιαίας τιµής βιβλίου.

10. Η µε αριθµό 34/4-10-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Φλώρινας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιωάννη Αντωνιάδη προς τον
Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά
µε την πορεία του έργου της τηλεθέρµανσης Φλώρινας.

11. Η µε αριθµό 23/3-10-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Επικρατείας του Λαϊκού Συνδέσµου–Χρυσή Αυγή κ. Χρήστου
Παππά προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε την ενέργεια
εθνικής µειοδοσίας η απουσία ελληνικής σηµαίας σε συνάντηση
του Πρωθυπουργού µε τον Πρόεδρο της Τουρκίας.

12. Η µε αριθµό 26/3-10-2016 επίκαιρη ερώτηση του Ανεξάρ-
τητου Βουλευτή Λακωνίας κ. Λεωνίδα Γρηγοράκου προς τον
Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την διαδικασία επιλογής διευθυντών
στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας (ΕΣΥ).
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Η έκτη µε αριθµό 47/6-10-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύ-
κλου του Ζ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή Α’ Αθηνών
του Ποταµιού κ. Σπυρίδωνος Λυκούδη προς τον Υπουργό Εσω-
τερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά µε τον σχεδια-
σµό για την προστασία του δηµόσιου χώρου στο κέντρο της
Αθήνας, δεδοµένου ότι τα κρούσµατα βανδαλισµού συνεχίζον-
ται, δεν θα συζητηθεί λόγω απουσίας του αρµοδίου Υπουργού
κ. Τόσκα.

Επίσης, η έβδοµη µε αριθµό 46/5-10-2016 επίκαιρη ερώτηση
πρώτου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών της Ένωσης Κεντρώων
κ. Γεωργίου-Δηµητρίου Καρρά προς τον Υπουργό Υποδοµών,
Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την ανάγκη ανασχεδιασµού
των δροµολογίων της «ΤΡΑΙΝΟΣΕ» για την κάλυψη της Πελοπον-
νήσου, δεν θα συζητηθεί, γιατί η κ. Χρυσοβελώνη είναι στο εξω-
τερικό.

Δεν θα συζητηθούν και θα επαναπροσδιοριστούν για συζή-
τηση οι εξής επίκαιρες ερωτήσεις:

Η πέµπτη µε αριθµό 56/10-10-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Λέσβου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας κ. Σταύρου Τάσσου προς τον Υπουργό Παιδείας, Έρευ-
νας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την έλλειψη διδακτικού προ-
σωπικού στο ΤΕΙ της Αθήνας, λόγω ανειληµµένων υποχρεώσεων
της Αναπληρώτριας Υπουργού Παιδείας Έρευνας και Θρησκευ-
µάτων κ. Αναγνωστοπούλου. 

Οµοίως, η τέταρτη µε αριθµό 55/10-10-2016 επίκαιρη ερώτηση
δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Αχαΐας της Δηµοκρατικής Συµ-
παράταξης ΠΑΣΟΚ– ΔΗΜΑΡ κ. Θεόδωρου Παπαθεοδώρου προς
τον Υπουργό Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε
την αντιµετώπιση των προβληµάτων στο Ελληνικό Ανοικτό Πανε-
πιστήµιο.

Επίσης, η πρώτη µε αριθµό 54/10-10-2016 επίκαιρη ερώτηση
δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Χανίων του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς κ. Αντωνίου Μπαλωµενάκη προς τον Υ-
πουργό Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού, σχετικά µε την
εισαγωγή πλαισίου για την αντιµετώπιση της ανεξέλεγκτης επέ-
κτασης του φαινοµένου «all inclusive» στον τουρισµό, δεν θα συ-
ζητηθεί λόγω ανειληµµένων υποχρεώσεων της Αναπληρώτριας
Υπουργού Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού κ. Κουντουρά. 

Η δεύτερη µε αριθµό 50/6-10-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του Βουλευτή Ρεθύµνου της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Ιωάννη Κεφαλογιάννη προς τον Υπουργό Επικρατείας, σχετικά
µε το νοµικό καθεστώς κυπριακής εταιρείας που συµµετέχει στο
µετοχολόγιο της «Η ΑΥΓΗ Α.Ε.», δεν θα συζητηθεί λόγω ανειληµ-
µένων υποχρεώσεων του Υπουργού Επικρατείας κ. Παππά. 

Επίσης, η µε αριθµό 45/5-10-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου της Βουλευτού Β’ Πειραιώς της Ένωσης Κεντρώων κ. Θε-
οδώρας Μεγαλοκοικονόµου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά
µε τις σοβαρότατες ελλείψεις προσωπικού και χρηµατοδότησης
στο Εθνικό Κέντρο Αποκατάστασης, δεν θα συζητηθεί λόγω φόρ-
του εργασίας του Αναπληρωτή Υπουργού Υγείας κ. Πολάκη. 

Τέλος, δεν θα συζητηθεί η όγδοη µε αριθµό 11/3-10-2016 επί-
καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Θεσσαλονίκης
της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ. Γεωργίου
Αρβανιτίδη προς τον Υπουργό Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Του-
ρισµού, σχετικά µε τη χορήγηση παράτασης ολοκλήρωσης έρ-
γων του προγράµµατος «Ενίσχυση ΜΜΕ που δραστηριοποιούν-
ται στους τοµείς Μεταποίησης, Τουρισµού, Εµπορίου-Υπηρε-
σιών», λόγω κωλύµατος του Υπουργού.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, σαράντα ένας µαθητές και µαθήτριες και δύο
εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 8ο Δηµοτικό Σχολείο Παλαιού
Φαλήρου. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θα συζητηθεί η πέµπτη µε αριθµό 57/10-10-2016 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Εµµανουήλ Συντυχάκη προς
τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχε-
τικά µε τη λήξη αδικαιολόγητης «οµηρίας» των εργαζόµενων του
Δήµου Ηρακλείου, οι οποίοι κρίθηκαν επιτυχόντες µέσω διαγω-
νισµών ΑΣΕΠ.

Κύριε Συντυχάκη, έχετε τον λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κύριε Υπουργέ, σε καθεστώς ανασφάλειας και «οµηρίας» βρί-

σκονται επί επτά χρόνια εκατοντάδες εργαζόµενοι στους Οργα-
νισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης, οι οποίοι κρίθηκαν επιτυχόντες
µέσω διαγωνισµών του ΑΣΕΠ το 2009 και εντεύθεν. Οι οριστικοί
πίνακες για τους ΔΕ και ΥΕ του παραπάνω διαγωνισµού δηµοσι-
εύθηκαν στις 27 Οκτωβρίου του 2011, καθυστέρησαν δηλαδή
δύο ολόκληρα χρόνια. Σε αυτούς τους πίνακες, όµως, δεν είχαν
συµπεριληφθεί αρκετοί εργαζόµενοι, που ήταν στους προσωρι-
νούς πίνακες. Ο πίνακας, βέβαια, συµπληρώθηκε µε επιλαχόντες
του διαγωνισµού. Οι λόγοι ήταν διάφοροι και διαφορετικοί για
τον καθέναν. 

Ωστόσο, λόγω του µνηµονιακού αντεργατικού ν.4093/2012 δεν
έγινε καµµία από αυτές τις προσλήψεις, δηλαδή πάγωσε η ολο-
κλήρωση του διορισµού τους. Εν τω µεταξύ πολλές δηµοτικές
αρχές είχαν προχωρήσει στην πρόσληψη εργαζοµένων, από
τους προσωρινούς πίνακες του ΑΣΕΠ, µε σχέση εργασίας ιδιω-
τικού δικαίου για να καλύψουν, λογικό είναι, τις αυξηµένες ανάγ-
κες υπηρεσιών και δηµοτών που πληθαίνουν ακόµα και σήµερα
από την τραγική έλλειψη του προσωπικού. 

Τέτοιες περιπτώσεις είναι οι τριάντα πέντε εργαζόµενοι του
Δήµου Ηρακλείου από τους προσωρινούς πίνακες επιτυχόντων,
εκ των οποίων οι δεκαέξι είναι στην υπηρεσία καθαριότητας. Αυ-
τοί εργάζονται από το 2009 µε απόφαση του δηµάρχου, µια από-
φαση σύννοµη µε τον ν.3584/2007. Εν τω µεταξύ για να προστα-
τευθούν οι εργαζόµενοι, είχαν προσφύγει δικαστικά και µε την
οριστική απόφαση του Μονοµελούς Πρωτοδικείου Ηρακλείου το
2013, ο δήµος υποχρεώθηκε να τους προσλάβει προσωρινά έως
τις 13 Δεκεµβρίου του 2016, µετά την πρόσληψη των επιτυχόν-
των του οριστικού πίνακα. 

Τώρα, βέβαια, ήρθε η ώρα του «ξεπαγώµατος» της απαγόρευ-
σης των προσλήψεων της πρόσληψης, δηλαδή, των επιτυχόντων
των οριστικών πινάκων, όπου µε βάση τον ν. 4093/2012 επιτρέ-
πονται οι προσλήψεις µετά τις 31 Δεκεµβρίου του 2016. Αυτό,
όµως, σηµαίνει αυτόµατα την απόλυση των δεκαέξι που εργά-
ζονται χωρίς καµµία διακοπή από το 2010, ενώ, βέβαια, θα ζη-
µιωθούν και οι δήµοι. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Επιτρέψτε µου λίγο ακόµη, κύριε Πρόεδρε.
Αυτοί οι εργαζόµενοι, όµως, µετά από επτά ολόκληρα χρόνια

σκληρής δουλειάς έχουν αποκτήσει δικαιώµατα, έχουν προγραµ-
µατίσει τη ζωή τους µε έναν τέτοιο τρόπο, που υπάρχει ο κίνδυ-
νος να βρεθούν µπροστά στην απόλυση. Φυσικά αυτή την
κατάσταση την συντηρούν διαχρονικά όλες οι κυβερνήσεις, συν-
τηρείται και σήµερα µε αυτή την Κυβέρνηση. Είναι µια εκκρεµό-
τητα που τους κρατάει σε οµηρία. 

Άρα σε µια περίοδο που έχουν αποδεκατιστεί υπηρεσίες των
ΟΤΑ από προσωπικό, ενώ οι ανάγκες είναι όλο και πιο πολλές, η
µοναδική λύση είναι η άρση της απαγόρευσης των προσλήψεων
των κατηγοριών ΔΕ και ΥΕ, η επιτάχυνση των προσλήψεων όλων
των επιτυχόντων του διαγωνισµού του ΑΣΕΠ όλων των κατηγο-
ριών, η µονιµοποίηση όλων των εργαζοµένων που έχουν προσ-
ληφθεί και εργάζονται µε τους προσωρινούς πίνακες, καθώς,
βέβαια, και των συµβασιούχων οκταµηνιτών -αυτό το θέµα που
έχει ήδη συζητηθεί και είναι σε εξέλιξη- και που είναι απαραίτη-
τοι, βέβαια, για τη λειτουργία των υπηρεσιών καθαριότητας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ, ολο-
κληρώστε. Έχετε και δευτερολογία.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Τέλος θα ήθελα να σας υπεν-
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θυµίσω ότι τον Απρίλιο του 2015, είχαµε καταθέσει µια τροπολο-
γία στο σχέδιο νόµου για τον «εκδηµοκρατισµό της διοίκησης κα-
ταπολέµησης της γραφειοκρατίας, ηλεκτρονικής διακυβέρνησης
της αποκατάστασης και άλλες διατάξεις», όπου ζητούσαµε τότε
να αντιµετωπιστεί αυτό το παράδοξο φαινόµενο, εργαζόµενοι
που περιλήφθηκαν στους προσωρινούς πίνακες διοριστέων των
δήµων να µην έχουν πλήρως διασφαλισµένα εργασιακά δικαιώ-
µατα. Θα την καταθέσω και για τα Πρακτικά.

Τότε δεν την είχατε κάνει δεκτή, την είχατε απορρίψει σε ένα
νοµοσχέδιο για την αποκατάσταση των δίκαιων.

Επανερχόµαστε, λοιπόν, σήµερα και σας ρωτάµε σε ποιες
ενέργειες θα προβεί άµεσα το Υπουργείο, εσείς, προκειµένου να
µονιµοποιήσετε αυτούς τους εργαζόµενους και να λήξει η πολύ-
χρονη αδικαιολόγητη οµηρία τους και να σταµατήσει κάθε δια-
δικασία απόλυσης των εργαζοµένων µε προσωρινούς πίνακες
του ΑΣΕΠ στο Δήµο Ηρακλείου και στους άλλους δήµους. Έχει,
όµως, και µία σηµασία να µας πείτε και χρονικά, πότε προσδιο-
ρίζετε το ξεπάγωµα της απαγόρευσης των προσλήψεων. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή σας. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Και εµείς σας ευ-

χαριστούµε.
Ο Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών και Διοικητικής Ανα-

συγκρότησης κ. Χριστόφορος Βερναρδάκης, έχει τον λόγο για
τρία λεπτά.

ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΣ ΒΕΡΝΑΡΔΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός
Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.

Είναι δύο-τρία θέµατα, τα οποία πρέπει να τα ξεχωρίσουµε. Το
πρώτο είναι ότι, πράγµατι, έχουµε οριστικούς πίνακες επιτυχόν-
των του ΑΣΕΠ από το 2008-2009, οι οποίοι ήταν παγωµένοι. Αυτοί
οι πίνακες έχουν ήδη ξεπαγώσει, έχει ολοκληρωθεί η πρόσληψή
τους, έχει ολοκληρωθεί, δηλαδή, η κατανοµή τους από εµάς και
είναι στη διαδικασία της πρόσληψης σταδιακά από τις αρχές του
2016 -για την αυτοδιοίκηση µιλάω- για τους ΠΕ και ΤΕ και αυτοί
βρίσκονται στη διαδικασία. Για τους ΔΕ τώρα έχουµε δώσει εν-
τολή να γίνει κατανοµή, να προχωρήσει, απλώς θέλει έναν
έλεγχο µε τους δήµους, γιατί εδώ εµπλέκονται και οι ΟΤΑ, σε ό,τι
αφορά κάποιους εξ αυτών που είχαν θεµελιώσει το δικαίωµα
πρόσληψης, µέσω ΑΣΕΠ, αλλά αργότερα προσλήφθηκαν µε τη
δυνατότητα ανταποδοτικών προσλήψεων που είχαν οι δήµοι.
Άρα πρέπει να το ξεκαθαρίσουµε. 

Θα δοθεί αυτή η κατανοµή στις επόµενες µέρες και ο στόχος
είναι, βεβαίως, αυτοί οι άνθρωποι να είναι στις υπηρεσίες τους
από 1-1-2017. Έτσι όλη η εκκρεµότητα του 2008 και µετά, µε επι-
τυχόντες και επιτυχούσες του ΑΣΕΠ που είχε παγώσει, στην
ουσία πια έχει ολοκληρωθεί. 

Τώρα τι γίνεται. Έχουµε το αυτό το πρόβληµα που είπατε πολύ
σωστά ότι υπήρχαν οι προσωρινοί πίνακες, µε τους οποίους
προσλήφθηκαν υπάλληλοι µε σύµβαση ορισµένου χρόνου, η
οποία αν ανανεωνόταν, αλλά έπεσε πάνω στην απαγόρευση των
προσλήψεων και τώρα, τι γίνεται; Τώρα µε την κατανοµή που δί-
νεται, συµβαίνει το «παράδοξο», αυτός ο οποίος πηγαίνει πια µε
τον οριστικό πίνακα, πιθανώς, να παίρνει τη θέση του εργαζόµε-
νου που ήταν µε τον προσωρινό πίνακα. 

Αυτό είναι ένα σοβαρό ζήτηµα, το οποίο προέκυψε τώρα τις
τελευταίες µέρες, γιατί τώρα έχουν αρχίσει και εµφανίζονται πια
οι καινούργιες προσλήψεις. Δεν είναι µόνο οι τριάντα πέντε του
Δήµου Ηρακλείου, περίπου υπολογίζονται γύρω στα εκατό
άτοµα σε όλη την Ελλάδα και περίπου σε δεκαπέντε µε είκοσι
δήµους και σε λιγότερο από δύο µήνες έχουµε δεσµευθεί να δώ-
σουµε µία λύση σε αυτούς τους ανθρώπους, διότι δηµιουργή-
θηκε µία πάγια και διαρκής εργασιακή συνθήκη για πολλά
χρόνια. Αυτή κινδυνεύει αυτή τη στιγµή να αλλάξει, όχι µε δική
τους ευθύνη -αυτό είναι το βασικό ζήτηµα ότι δεν είναι µε δική
τους ευθύνη,- εποµένως θα πρέπει να δούµε έναν τρόπο νοµικής
ρύθµισης, έτσι ώστε σ’ αυτούς οι οποίοι είχαν µπει µε τους προ-
σωρινούς πίνακες και δούλευαν επί µεγάλο χρονικό διάστηµα,
να γίνει η σύµβασή τους αορίστου χρόνου ή κάτι τέτοιο. Αυτό
είναι στη φάση της νοµικής επεξεργασίας και σε λίγες µέρες θα
είµαστε σε θέση να το καταθέσουµε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστούµε, κύ-

ριε Υπουργέ. 
Ο κ. Συντυχάκης έχει τον λόγο ξανά για τρία λεπτά.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, εν πάση περι-

πτώσει, για τους οριστικούς πίνακες µε βάση αυτά τα οποία εί-
πατε, περιµένουµε να δούµε πώς θα εξελιχθεί αυτή η ιστορία.
Θέλουν, όµως, περισσότερη αποσαφήνιση και διευκρίνιση αυτά
τα οποία είπατε, σε σχέση µε τους εργαζόµενους που ήταν
στους προσωρινούς πίνακες, ακριβώς επειδή αυτοί οι άνθρωποι
δούλευαν επί επτά χρόνια και η µόνη λύση γι’ αυτούς είναι η µο-
νιµοποίηση αυτών των εργαζόµενων όλων αυτών των κατηγο-
ριών.

Σας είπα ότι εµείς είχαµε καταθέσει µία τροπολογία το 2015,
την οποία δεν την είχατε κάνει δεκτή. Αυτή η τροπολογία έρχεται
στην επικαιρότητα κι εµείς θα την επανακαταθέσουµε.

Μάλιστα επιτρέψτε µου να διαβάσω αυτή την τροπολογία, που
νοµίζω ότι καλύπτει αυτούς τους εργαζόµενους. Θα µπορού-
σατε, αν θέλατε, να κινηθείτε προς αυτή την κατεύθυνση, εφόσον
πλέον είναι και ώριµο το ζήτηµα ότι οι επιτυχόντες σε διαδικασίες
επιλογής τακτικού προσωπικού του ΑΣΕΠ, οι οποίοι περιλήφθη-
καν σε προσωρινούς πίνακες διοριστέων των δήµων που δηµο-
σιεύτηκαν µετά την 1η Ιανουαρίου του 2009 και εργάζονται στους
ΟΤΑ, διορίζονται στους φορείς στους οποίους µέχρι και σήµερα
υπηρετούν. Αυτή είναι η τροπολογία που είχαµε καταθέσει και
ζητάµε να την κάνετε δεκτή. Εµείς επιφυλασσόµαστε να την επα-
νακαταθέσουµε. Ευκαιρία είναι τώρα να µας πείτε, αν συµφω-
νείτε και αν θα την κάνετε δεκτή, όταν θα τη φέρουµε σε κάποιο
από τα νοµοσχέδια των επόµενων ηµερών. 

Από κει και µετά νοµίζω ότι η κατάσταση στις υπηρεσίες κα-
θαριότητας των δήµων είναι τραγική και στις υποδοµές και µε
την υπολειτουργία αµαξοστασίων σε σχέση µε τα δηµοτικά τέλη
και τα επιπρόσθετα χαράτσια και ο κίνδυνος «εργολαβιοποίησης»
των υπηρεσιών καθαριότητας και ιδιωτικοποίησής τους είναι
ορατός. Κατά συνέπεια έχει πολύ µεγάλη σηµασία, να επιλυθούν
άµεσα τα εργασιακά ζητήµατα. 

Μιλάµε τώρα ότι στους δήµους υπάρχουν πέντε ταχύτητες ερ-
γαζοµένων. Είναι ΙΔΑΧ, είναι µόνιµοι, είναι οκταµηνίτες, ασεπίτες,
διµηνίτες κ.λπ.. Είναι υποστελεχωµένες οι υπηρεσίες, ενώ εντα-
τικοποιείται η δουλειά. Έχουµε και θανάτους και στην Αθήνα και
στο Ηράκλειο Κρήτης ως αποτέλεσµα αυτής της εντατικοποί-
ησης.

Άρα, λοιπόν, το θέµα εδώ δεν παίρνει αναβολή ούτε επιδέχεται
παιχνίδια από την πλευρά της Κυβέρνησης, διότι είδατε τι συµ-
βαίνει µε το θέµα των οκταµηνιτών. Εδώ και τόσο καιρό κατατί-
θεται η τροπολογία, την παίρνετε πίσω, την επαναφέρετε και ου-
σιαστικά παραπέµπετε το όλο ζήτηµα στα ανταποδοτικά τέλη
των δήµων, δηλαδή οι δήµοι να αναλάβουν να πληρώνουν τους
εργαζόµενους, ενώ και γι’ αυτό το ζήτηµα των οκταµηνιτών εί-
χαµε καταθέσει σχετική τροπολογία, που λέµε αυτοδικαίως να
παραταθούν µέχρι το τέλος του ’17 και να µετατραπούν σε αο-
ρίστου χρόνου, για να σταµατήσει η διαδικασία της πιθανής ιδιω-
τικοποίησης.

Άρα, λοιπόν, σας καλούµε άµεσα να τα επιλύσετε αυτά και
πολύ περισσότερο απευθυνόµαστε και στους εργαζόµενους, λέ-
γοντάς τους ότι πρέπει να είναι σε εγρήγορση, να µην επανα-
παύονται και να διεκδικήσουν το δικαίωµα στη δουλειά, γιατί
δικαίωµα στη δουλειά σηµαίνει µόνιµη και σταθερή δουλειά µε
πλήρη εργασιακά και ασφαλιστικά δικαιώµατα. Δώστε λεφτά
στους δήµους, για να µπορούν να ανταποκριθούν και οι υπηρε-
σίες καθαριότητας και όλες οι άλλες υπηρεσίες, ώστε να καλύ-
ψουν τις αυξηµένες ανάγκες των δηµοτών.

Σας ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Εµµανουήλ Συντυχάκης κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα τροπολογία, η
οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστούµε πο-
λύ.

Τον λόγο έχει ο κύριος Υπουργός για τρία λεπτά να δευτερο-
λογήσει.

ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΣ ΒΕΡΝΑΡΔΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός
Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Ευχαριστώ,
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κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς να συµφωνήσουµε σε κάτι. Δεν υπάρχει µια τρο-

πολογία που πάει και έρχεται. Άλλωστε εµείς είχαµε παρατείνει
τις συµβάσεις αυτές των οκταµηνιτών µέχρι το τέλος του ’16 και
αυτό θα κάνουµε µέχρι το τέλος του ’17.

Υπάρχουν, όµως, διάφορα ζητήµατα, που αφορούν νοµοτεχνι-
κές λεπτοµέρειες και σε λίγες µέρες, νοµίζω τη Δευτέρα ή την
Τρίτη, στο νοµοσχέδιο του Υπουργείου Παιδείας για την έρευνα
θα έχει λυθεί οριστικά αυτό το ζήτηµα.

Για το θέµα το οποίο θέτετε, υπάρχει ένα γενικότερο ζήτηµα.
Το γενικότερο ζήτηµα στους δήµους είναι ότι, πράγµατι, η διοί-
κηση των δήµων θα έλεγα ότι είναι, χωρίς παρεξήγηση, ένα
«µαύρο κουτί» της διοίκησης. Γιατί; Διότι έχει πάρα πολλές ερ-
γασιακές σχέσεις. Αυτό χρειάζεται µια συνολική επαναρρύθµιση
όλου του τοπίου.

Εν πάση περιπτώσει, είναι ένα µεγάλο θέµα συζήτησης αυτό.
Σ’ αυτή τη διαδικασία θα πρέπει να κινηθεί η πολιτεία. Εµείς αυτό
θα κάνουµε. Προφανώς, όµως, αυτό θέλει και τη συνεργασία των
δήµων, οι οποίοι πολλές φορές κρύβονται ή επικαλούνται την πε-
ρίφηµη αυτοτέλεια σε ό,τι αφορά µια σειρά από λειτουργίες
τους. Άρα εδώ έχουµε ένα ζήτηµα, που πρέπει να δούµε συνο-
λικά.

Γι’ αυτό που λέτε για το ζήτηµα της συγκεκριµένης ερώτησης,
η βούληση του Υπουργείου είναι να προχωρήσει περίπου στην
κατεύθυνση που θέσατε εσείς. Αυτό θέλει µία νοµοτεχνική επε-
ξεργασία, έτσι όπως την άκουσα, ακριβώς διότι θα πρέπει να
δούµε σε τι θέσεις θα πάνε αυτοί, αν θα πάνε σε προσωποπαγείς
ή αν θα πάνε σε καινούργιες κενές οργανικές θέσεις και, βε-
βαίως, µε τι σύµβαση εργασίας θα πάνε.

Εποµένως αν σ’ αυτή την τροπολογία, έτσι όπως την έχετε,
µπορέσουµε να τα δούµε αυτά και είναι θέµα µιας νοµοτεχνικής
επεξεργασίας, νοµίζω ότι γι’ αυτούς τους ανθρώπους οι οποίοι,
πράγµατι, κινδυνεύουν, ενώ θεµελίωσαν το δικαίωµα πλήρους
και διαρκούς απασχόλησης τα προηγούµενα χρόνια, προφανώς
θα πρέπει να δούµε µε ποιον τρόπο θα συνεχίσουν να δου-
λεύουν, διότι όποιες αλλαγές γίνονται, δεν γίνονται µε υπαιτιό-
τητά τους. Αυτή είναι η βασική αρχή της ισονοµίας και της
διαφάνειας της διοίκησης, εποµένως σ’ αυτή την κατεύθυνση θα
κινηθούµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ. 
Θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 49/6-10-2016 επίκαιρη ερώ-

τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Εύβοιας της Νέας Δηµοκρα-
τίας κ. Συµεών Κεδίκογλου προς τον Υπουργό Ναυτιλίας και
Νησιωτικής Πολιτικής, σχετικά µε τα αναπάντητα ερωτήµατα για
την τραγωδία στην Αίγινα. Θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Δρίτσας. 

Παρακαλώ, κύριε Κεδίκογλου, έχετε τον λόγο. 
ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Σε µια τραγωδία όπως αυτή της Αίγινας χρέος µιας ευνοµού-

µενης πολιτείας είναι η εξακρίβωση των συνθηκών, ο εντοπισµός
των υπευθύνων, η απόδοση των ευθυνών. Χρέος της πολιτείας
έναντι των θυµάτων και των συγγενών τους είναι η αλήθεια. Κα-
νονικά η Βουλή δεν θα έπρεπε να ασχολείται µε αυτό το ζήτηµα.
Όµως επειδή δύο µήνες µετά η αλήθεια αντί να φωτίζεται, συ-
σκοτίζεται, είναι χρέος µας να ζητήσουµε απαντήσεις. 

Θα ήθελα, κύριε Υπουργέ, να µην υπάρξει άλλη συνέχεια σε
αυτή την καραµέλα περί πολιτικής αξιοποίησης. Εδώ θέλουµε να
δούµε τον τρόπο που λειτούργησε το Λιµενικό αλλά και η φυσική
και πολιτική του ηγεσία. Τα ερωτήµατα πληθαίνουν και σε αυτό
βοηθούν και οι δικές σας δηλώσεις και απαντήσεις στη Βουλή. 

Τι έπρεπε να είχε κάνει το Λιµενικό Σώµα σύµφωνα µε τις κεί-
µενες διατάξεις; Το Λιµενικό σε τέτοιες περιπτώσεις πρέπει να
επεµβαίνει άµεσα για τη διάσωση και τον συντονισµό των ενερ-
γειών. Επίσης έχει χρέος για την άµεση ακινητοποίηση του σκά-
φους που έγινε όργανο εγκλήµατος, για την κράτηση του
χειριστή και την ταυτοποίηση των µαρτύρων. Τα σχετικά µνηµό-
νια και εγκύκλιοι αναφέρουν ρητά ότι ο Αρχηγός και η ηγεσία
του Λιµενικού, πάνε στο κέντρο συντονισµού. Επί τόπου πάει ο
περιφερειάρχης. Εναέρια µέσα διατίθενται για έλεγχο της περιο-
χής και εντοπισµό επιζώντων. Κάθε πλωτό µέσο του Λιµενικού
σπεύδει και ιδιωτικά πλωτά µέσα µπορούν να σπεύσουν µε ένα
λιµενικό επάνω. Δηλαδή πρέπει να εφαρµόζονται πιστά τα µνη-

µόνια ενεργειών του θαλάµου επιχειρήσεων και του τοπικού λι-
µεναρχείου. 

Τι έγινε από όλα αυτά; Τίποτα. Το µόνο εναέριο µέσο που
έσπευσε -από ό,τι µαθαίνουµε- ήταν το ελικόπτερο που σας µε-
τέφερε εκεί, κύριε Υπουργέ, µε τη σύζυγό σας. Αλήθεια δεν θα
ήταν πιο χρήσιµο, το ελικόπτερο να συµµετέχει στις έρευνες ή
να µεταφέρει άµεσα τραυµατίες στο νοσοκοµείο; 

Το πρώτο πλωτό µέσο του Λιµενικού στην περιοχή έφτασε µιά-
µιση ώρα µετά την εγκληµατική ενέργεια. Μη µας ξαναπείτε ότι
έφτασε είκοσι λεπτά µετά, εκτός εάν το Λιµενικό έχει σκάφη
stealth που δεν τα βλέπει κανένας. Υπάρχουν µαρτυρίες των βαρ-
κάρηδων. Εάν θέλετε να επιµείνετε, να µας φέρετε το ηµερολό-
γιο του σκάφους. 

Κανένας λιµενικός δεν συµµετείχε στη διάσωση µόνο οι τοπι-
κοί βαρκάρηδες. Οι πρώτοι λιµενικοί που έφτασαν στην Πέρδικα
µε χερσαία µέσα κάθονταν στο λιµάνι και παρακολουθούσαν
απαθώς το σκάφος που έγινε όργανο εγκλήµατος να αποµακρύ-
νεται, τον χειριστή να φυγαδεύεται και τους επιβαίνοντες στο
«DUEDE» να αποβιβάζονται δίπλα τους και να φεύγουν ανενό-
χλητοι, λες και κάποιο αόρατο χέρι τους κρατούσε µακριά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα ήθελα, κύριε Πρόεδρε, λίγο χρόνο παραπάνω, γιατί έχουµε
καταθέσει πάρα πολλές ερωτήσεις. Δεν έχουµε πάρει απαντή-
σεις. 

Σύµφωνα µε µαρτυρία βαρκάρη ο πρώτος λιµενικός που
έφτασε στον τόπο της τραγωδίας πήγε µε λάντζα, πήγε αφού
όλα είχαν τελειώσει, µόνο και µόνο για να δει πού είναι τα συν-
τρίµµια. Επίσης το «DUEDE», δηλαδή το σκάφος που έγινε όρ-
γανο εγκλήµατος, έπρεπε να ρυµουλκηθεί από σκάφος του
Λιµενικού Σώµατος ή τουλάχιστον να επιβαίνει στο ρυµουλκό
ένας λιµενικός και να οριστεί υπεύθυνος φύλαξης και να κατα-
γραφούν τα αντικείµενα. Τίποτα από όλα αυτά δεν έγινε. 

Ακόµα χειρότερα είναι τα πράγµατα στην προανάκριση. Ο φε-
ρόµενος ως δράστης παραδόθηκε τρεις ώρες µετά όπου και
όπως ήθελε και µάλιστα σε χώρο ευθύνης της Ελληνικής Αστυ-
νοµίας. Οι δύο φερόµενοι ως επιβαίνοντες –γιατί πλέον αµφιβάλ-
λουµε για όλα- εµφανίστηκαν πολλές ώρες µετά, ενώ η τρίτη
επιβαίνουσα δεν έχει καταθέσει ακόµα, γιατί λέει ότι έχει πρό-
βληµα, αν και δίνει αφειδώς συνεντεύξεις. Παρ’ ότι οι διασωθέν-
τες είχαν πει για ένα νεαρό ζευγάρι που ήταν πάνω στο «DUE-
DE», δεν έγινε καµµία σχετική ερώτηση στον φερόµενο ως χει-
ριστή ή στους επίσης φερόµενους ως επιβαίνοντες. Δεν υπήρξε
καµµία µέριµνα για έλεγχο αποτυπωµάτων ή γενετικού υλικού.
Δεν έγινε άρση του τηλεφωνικού απορρήτου. 

Στην αναφορά προς την εισαγγελία έγινε συνειδητή προσπά-
θεια…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ, κύριε
Κεγκέρογλου, ολοκληρώστε. 

ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Σας παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε, λίγο
χρόνο. Έχουν πεθάνει άνθρωποι. Δεν έχουν δοθεί απαντήσεις.
Αφήστε µε να διατυπώσω τις ερωτήσεις. Είναι πάρα πολλές. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Αυτή η ερώτηση
έχει απαντηθεί επανειληµµένως από τον κ. Δρίτσα. 

ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Η απάντηση του κ. Δρίτσα την άλλη
φορά ήταν ότι είκοσι λεπτά µετά πήγε σκάφος του Λιµενικού επι-
τόπου, κάτι που δεν ισχύει. Λοιπόν θέλουµε την αλήθεια. 

Στην αναφορά του Λιµενικού προς την εισαγγελία έγινε συνει-
δητή προσπάθεια να υποβαθµιστεί ένα κακούργηµα σε πληµµέ-
ληµα. Για παράδειγµα δεν έγινε καµµία αναφορά για εγκατά-
λειψη θυµάτων, καµµία κατηγορία εναντίον εκείνου που φυγά-
δευσε τον φερόµενο ως δράστη, δηλαδή υπόθαλψη εγκληµατία
ή που φυγάδευσε τους επιβαίνοντες, δηλαδή προσπάθησε να
παρασιωπηθεί ένα έγκληµα. 

Είναι σοβαρότατες οι ευθύνες. 
Ερχόµαστε στον δικό σας ρόλο, κύριε Υπουργέ. Γιατί σπεύ-

σατε και µάλιστα πρώτα στο λιµεναρχείο; Μετά πήγατε. Το φυ-
σικό είναι να πάει κανείς εκεί που είναι τα θύµατα. 

Γιατί κάνατε δηλώσεις για τον κατηγορούµενο; 
Γιατί σπεύσατε να απαντήσετε στην προηγούµενη ερώτηση

ότι δεν υπάρχουν παραλείψεις του Λιµενικού Σώµατος στην προ-
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ανάκριση; Έρχεται, τώρα, κύριε Υπουργέ, ο κόλαφος από τα
αποτελέσµατα του DNA και αποδεικνύεται ότι δεν υπάρχει γενε-
τικό υλικό του φερόµενου ως δράστη. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κύριε Κεδίκογλου,
πάει στα πέντε λεπτά η ερώτηση.

ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Μισό λεπτό θα ήθελα. 
Διαµορφώνονται προοπτικές -κι αυτό είναι το δυστυχές- για

κατηγορίες φυσικής αυτουργίας σε παράβαση καθήκοντος για
τους λιµενικούς που δεν έκαναν τη δουλειά τους αλλά και ηθικής
αυτουργίας. Γιατί αποκλείεται ξαφνικά οι λιµενικοί που τόσα χρό-
νια έκαναν σωστά το καθήκον τους ξαφνικά να ξέχασαν πώς θα
έπρεπε να το κάνουν.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Θα απαντήσει ο
Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής κ. Δρίτσας. 

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής

Πολιτικής): Κύριε Πρόεδρε, προσήλθα για να απαντήσω σ’ αυτή
την ερώτηση για µια ακόµα φορά µε την επίγνωση ότι έχουµε ευ-
θύνη απέναντι σε ανθρώπους που χάθηκαν και στους συγγενείς
που θρηνούν θύµατα. Γι’ αυτό χρειάζεται χαµηλός τόνος, σύ-
νεση, σοβαρότητα. Αντιµετωπίζω µια ερώτηση η οποία µε βγάζει
από τα ρούχα µου. 

Δεν έχετε δικαίωµα, κύριε Κεδίκογλου να διεκδικείτε πολιτική
υπεραξία σε βάρος νεκρών. 

ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Όχι πια αυτή την καραµέλα. Απαντήστε
στην ερώτηση. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής
Πολιτικής):

Όχι, κύριε Κεδίκογλου. Κάνατε µια αφήγηση αυθαίρετη δική
σας κατασκευασµένη µε δηµοσιογραφικά ή άλλα στοιχεία δήθεν
έγκυρη. Μάλιστα, είπατε, ότι πήγα µε τη σύζυγό µου µε ελικό-
πτερο και το µόνο που έκανε το ελικόπτερο ήταν να µε µεταφέ-
ρει, όταν το ελικόπτερο αυτό όπως και του Γενικού Επιτελείου
Ναυτικού από την πρώτη στιγµή συµµετείχε στην έρευνα - διά-
σωση. Και µόνο αυτό φτάνει. Απορώ, αν θέλετε να µιλήσουµε σ’
αυτό το επίπεδο, µήπως κάποιοι επιδιώκουν να αθωώσουν κά-
ποιους. Απορώ, µ’ όλον αυτόν τον ορυµαγδό µήπως υπάρχει τέ-
τοια σκοπιµότητα να βγουν αθώοι κάποιοι. Εγώ οδήγησα στο
κατηγορητήριο ανθρώπους; Εγώ προφυλάκισα κατηγορούµενο;
Δεν υπάρχει δικαιοσύνη σ’ αυτή τη διαδικασία; Δεν υπάρχει ανα-
κριτής; Δεν υπάρχει εισαγγελέας; Δεν εποπτεύεται όλη η προ-
ανάκριση και η ανάκριση από τον Εισαγγελέα; Ευχαρίστως να
απαντήσω σε οποιαδήποτε ερωτήµατα. Το έκανα στην ερώτηση
του κ. Κατσαφάδου. 

Ετοιµάζω σχολαστικά –και γι’ αυτό καθυστερώ- την απάντηση
σε τρεις ερωτήσεις που έχετε καταθέσει. Τρεις ερωτήσεις πανο-
µοιότυπες. Ρωτάτε µάλιστα στην πρώτη και γιατί πήρε δίπλωµα
ο χειριστής του σκάφους. Ρωτάτε εµένα, όταν το πήρε το 2014. 

Δεν έχω κανέναν απολύτως λόγο, ούτε εγώ, ούτε η Κυβέρ-
νηση, ούτε το Λιµενικό Σώµα, να καλύψουµε κανέναν, να κρύ-
ψουµε τίποτα, να κάνουµε οτιδήποτε. Αλλά καταλάβετέ το. Δεν
είναι δυνατόν να ζητάτε από τον Υπουργό να γίνει ανακριτής και
εισαγγελέας ενώ υπάρχει δροµολογηµένη ανάκριση αυτή τη
στιγµή, που θα απαντήσει σε όλα τα ερωτήµατα. Ορθά η πολιτική
αγωγή που εκπροσωπεί τους συγγενείς των θυµάτων θέτει τα
ερωτήµατα στη δικαιοσύνη. Θέτει αιτήµατα. Κι αυτά η δικαιο-
σύνη, η ανακριτική διαδικασία φυσικά και θα τα απαντήσει. Και
σ’ αυτή την κατεύθυνση τέτοιο αίτηµα κατετέθηκε και στο Λιµε-
νικό Σώµα από την πολιτική αγωγή. Διαβιβάστηκε από το Αρχη-
γείο του Λιµενικού Σώµατος στον εισαγγελέα –αυτό το αίτηµα-
και ζητήθηκαν οδηγίες από τον εισαγγελέα. Θα κάνουµε εµείς
παράλληλη ανακριτική διοικητική έρευνα; Βεβαίως θα την κά-
νουµε, όταν χρειαστεί, όταν ωριµάσει, στη στιγµή που πρέπει κι
όταν πρέπει. Τα υπόλοιπα τα καλλιεργείτε προς τι; Έχετε εµπι-
στοσύνη στην ανακριτική διαδικασία; Αν δεν έχετε, πείτε το ανοι-
χτά.

Ως προς τις λεπτοµερείς απαντήσεις, θα επανέλθω στη δευ-
τεροµιλία µου, γιατί εγώ δεν είπα αν υπάρχουν ή δεν υπάρχουν
ευθύνες. Αν υπάρξουν ευθύνες, θα αναζητηθούν. Αλλά όχι
επειδή δηµοσιογραφικές ή πολιτικές σκοπιµότητες τις αναδει-
κνύουν, αλλά επειδή πραγµατικά θα προκύψουν. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Προς αυτήν την κατεύθυνση, λοιπόν, έχω να σας πω «φυλαχ-
θείτε» και µε τη βεβαιότητα ότι η τελευταία έκθεση των ευρηµά-
των DNA αποδεικνύει το ένα ή το άλλο. Διαβάστε. Εγώ πήρα φα-
κό για να το αναγνώσω. Εγώ δεν έχω τα έγγραφα της δικογρα-
φίας ούτε δικαιούµαι να τα έχω. Στον Τύπο όµως, υπάρχουν. 

Κι εδώ, στην έκθεση DNA είδα την τέταρτη και την πέµπτη πα-
ράγραφο, στην οποία, απευθυνόµενοι στις Αρχές, τους λένε µε
ποιον τρόπο θα κάνουν την καταγραφή των DNA από πρόσωπα
τα οποία ενδεχοµένως ενέχονται, για να γίνει η ταύτιση και η σύγ-
κριση. 

Πώς προκύπτει, λοιπόν, το συµπέρασµα πριν ολοκληρωθεί
αυτή η διαδικασία; Εγώ δεν µπορώ να οδηγηθώ σε τέτοιο συµ-
πέρασµα. Και σε κάθε περίπτωση πώς επιβεβαιώνεται ή διαψεύ-
δεται ο Υπουργός; Από πού κι ως πού; Ο Υπουργός ασκεί την
ποινική δίωξη; Ο Υπουργός διέταξε την προφυλάκιση; 

Λοιπόν, θα πάρετε τις απαντήσεις στη δευτεροµιλία, όπως
πήρε και ο κ. Κατσαφάδος, λεπτοµερώς, σύµφωνα µε το ηµερο-
λόγιο συµβάντων του Λιµεναρχείου, το µόνο έγγραφο που µπο-
ρώ –δεν ξέρω αν είναι στη δικογραφία ή δεν είναι- να κάνω δη-
µόσια χρήση, γιατί είναι δηµόσιο έγγραφο. Όλα τα άλλα είναι
στη δικογραφία. Εσείς δεν το ξέρετε αυτό; Δεν το ξέρετε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κύριε Υπουργέ,
έχετε και την δευτερολογία σας. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής
Πολιτικής): Τι ζητάτε ακριβώς και τι κλίµα καλλιεργείτε; Τι σκο-
πιµότητες υπηρετείτε επιτέλους; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κύριε Κεδίκογλου,
παρακαλώ τον χρόνο.

ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Κύριε Υπουργέ, δεν απαντήσατε σε τί-
ποτα. Έτσι; Σε τίποτα δεν απαντήσατε!

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής
Πολιτικής): Σε όλα!

ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Σε τίποτα! Λάσπη προσπαθείτε να ρί-
ξετε.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής
Πολιτικής): …(δεν ακούστηκε)

ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Λοιπόν, το ποιος προσπαθεί να αθωώ-
σει, κύριε Υπουργέ, σε αυτήν την υπόθεση, φαίνεται από την η-
µέρα του δυστυχήµατος. Πού ακούστηκε Υπουργός να πηγαίνει
εκεί πέρα και να κάνει δηλώσεις για τις ικανότητες του δράστη; 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής
Πολιτικής): Σοβαρά; Εσείς κάνατε µπάνια! Μπάνια κάνατε. 

ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Κύριε Υπουργέ, θα ήµουν στο Υπουρ-
γείο µου. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής
Πολιτικής): Στη Μύκονο θα ήσασταν! Απορώ µε τις σκοπιµότη-
τες.

ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Και ο αρχηγός του Λιµενικού έπρεπε
να είναι στο Κέντρο Επιχειρήσεων. Και αν η προανάκριση έχει
τόσα κενά, ενώ εσείς ήσασταν στο Λιµεναρχείο, γεννιούνται εύ-
λογα ερωτήµατα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κύριε Κεδίκογλου,
παρακαλώ.

ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Και δεν µου είπατε, γιατί δεν πήγε κα-
νένας λιµενικός επί τόπου; Γιατί καθόντουσαν στο λιµάνι και κοι-
τάγανε απαθώς;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κύριε Κεδίκογλου,
ήρεµα, σας παρακαλώ.

ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Σας παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε. Εδώ
πέρα, τώρα, την προηγούµενη φορά, είπε ο Υπουργός ότι είκοσι
λεπτά µετά ήταν πλωτό µέσο του Λιµενικού. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής
Πολιτικής): Πρόκειται για τυµβωρυχία. 

ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Ποια τυµβωρυχία, κύριε Υπουργέ;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ, κύριε

Κεδίκογλου.
ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Για τον τρόπο λειτουργίας του Λιµενι-

κού; Για πρώτη φορά υπάρχουν ενδεχόµενα κατηγοριών…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κύριε Κεδίκογ-
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λου…
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής

Πολιτικής): Είστε τυµβωρύχος!
ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: …για φυσική αυτουργία και ηθική αυ-

τουργία σε παράβαση καθήκοντος. Είστε περήφανος γι’ αυτό;
Ειλικρινά!

Εγώ θέλω να µάθω γιατί για πρώτη φορά το Λιµενικό δεν έκανε
σωστά τη δουλειά του. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής
Πολιτικής): Ποιος το έβγαλε αυτό το συµπέρασµα; 

ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Ποιος το έβγαλε; Όλοι το λένε. Να µην
έχει πάει ένας λιµενικός στον τόπο του δυστυχήµατος; Να κά-
θονται στο λιµάνι και να κοιτάνε, αντί να πηδήξουν στην πρώτη
βάρκα που υπάρχει µπροστά να πάνε επί τόπου να συµµετέχουν
στη διάσωση; Κανένας λιµενικός δεν συµµετείχε στη διάσωση!
Πώς είναι δυνατόν αυτό;

Κι επίσης, ένα τελευταίο: Αυτό το σκάφος, το «DUENDE», γιατί
το αφήσατε εκεί πέρα παραπεταµένο και µάλιστα στον χώρο αν-
θρώπου που εµπλέκεται στην όλη υπόθεση; Να το κάνουν ό,τι
θέλουν; Όποια πραγµατογνωµοσύνη γίνει τώρα, θα είναι αµφι-
σβητήσιµη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ, ήρε-
µα. 

Κύριε Υπουργέ έχετε τον λόγο.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής

Πολιτικής): Καλλιεργείτε διαρκώς ψευδείς εντυπώσεις. 
Λοιπόν, όπως απάντησα και στον κ. Κατσαφάδο, πήγα -κατ’

αρχάς- στην Αίγινα γιατί αυτό έπρεπε να κάνω. Τελεία! Αυτό έπ-
ρεπε να κάνει κάθε Υπουργός. Ήµουν διακοπές κι έφυγα αυτο-
µάτως, στον συντοµότερο δυνατό χρόνο. Ακριβώς για να φτάσω
εκεί, όχι για να συµµετάσχω στην ανακριτική διαδικασία. Καθό-
λου δεν ασχολήθηκα. Η µόνη εντολή που έδωσα ήταν «όλες οι
πτυχές να διερευνηθούν». Καµµία συµµετοχή!  

Συµµετείχα στη στήριξη των στελεχών του Λιµενικού Σώµατος
στην έρευνα διάσωσης, στην εποπτεία...

ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Είχε ολοκληρωθεί πια.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Μη διακόπτετε,

παρακαλώ!
ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Δεν µπορώ...
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής

Πολιτικής): Δεν µπορείτε; Να µπορέσετε!
ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Δεν µπορώ πια τα ψέµατα, κύριε Δρί-

τσα. Δεν τα µπορώ πια!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Σας παρακαλώ,

κύριε Κεδίκογλου, µη διακόπτετε.
Συνεχίστε, κύριε Υπουργέ.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής

Πολιτικής): Κύριε Κεδίκογλου, δεν έχετε κανένα επιχείρηµα...
ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Κανένα; Τόσα σας παρέθεσα.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής

Πολιτικής): Προσέξτε. Προσβάλλετε και είναι απορίας άξιο πώς
προσβάλλετε το Λιµενικό Σώµα έτσι. Πώς το προσβάλλετε;

ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Εσείς το θίξατε.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής

Πολιτικής): Πώς το προσβάλλετε; Λοιπόν, προχωρώ.
Είπα και στον κ. Κατσαφάδο ότι στις 12.48’ ενηµερώθηκε το

Λιµεναρχείο την πρώτη πληροφορία για το συµβάν.
ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Στις 12.30’.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής

Πολιτικής): Στις 12.48’, είναι το ηµερολόγιο συµβάντων του Λι-
µεναρχείου. Στη συνέχεια, έγινε όλη η κινητοποίηση. Δεν θα µπω
στις λεπτοµέρειες, θα σας τις περιγράψω στην γραπτή µου απά-
ντηση λεπτοµερέστατα. 

Στις 12.55’, επτά λεπτά µετά, φεύγει το πρώτο αυτοκίνητο για
την Πέρδικα µε λιµενικούς όπου εκεί άρχισαν να έρχονται οι
σωροί των νεκρών ή οι τραυµατίες και οι ναυαγοί, ασχολήθηκαν
µε την περισυλλογή τους και τη διευθέτηση. Το Λιµεναρχείο είχε
κινητοποιηθεί στο κέντρο υγείας, στο Νοσοκοµείο της Αίγινας,
στους γιατρούς για όλα αυτά. 

Στις 12.56’ ξεκινά η διαδικασία απόπλου του σκάφους του
«334» που διαθέτει το Λιµενικό Σώµα στην Αίγινα. 

Στις 13.15’ φτάνουν στην Πέρδικα οι λιµενικοί µε το όχηµα.
Ένας εξ αυτών επιβιβάζεται σε ιδιωτικό σκάφος και φτάνει στον
τόπο του συµβάντος. Δεν διαπιστώνει εκεί κάποιον πάνω στο
σκάφος, οι επιβαίνοντες είχαν ήδη αποχωρήσει.

Περί τις 13.30’ το σκάφος αυτό του Λιµενικού Σώµατος που
φτάνει εκεί από το Λιµάνι της Αίγινας παίρνει εντολή να οδηγήσει
το σκάφος, το οποίο ήδη ερυµουλκείτο αρχικά από ένα άλλο
σκάφος και εν συνεχεία από ένα ρυµουλκό το «DUENDE», να το
ρυµουλκήσει στο λιµάνι της Αίγινας υπό την εποπτεία και την φύ-
λαξη του Λιµενικού Σώµατος και εν συνεχεία πάλι συνοδεία του
334 του σκάφους του Λιµενικού Σώµατος και µε την εποπτεία των
λιµενικών µεταφέρεται σε καρνάγιο, σε χώρο φύλαξης, όπως
προβλέπουν οι κανονισµοί διότι έµπαζε νερά και υπήρχε κίνδυ-
νος να βουλιάξει και τότε θα µας κατηγορούσατε ότι δεν φρον-
τίσαµε και χάθηκαν τα πειστήρια, ανελκύεται µε την εποπτεία του
Λιµενικού Σώµατος, φρουρείται από το Λιµενικό Σώµα, έρχονται
όλες οι υπηρεσίες της Αστυνοµίας της, ΕΛΥΔΝΑ, όλες οι αρµό-
διες υπηρεσίες, καταγράφουν, παίρνουν αποτυπώµατα, παίρ-
νουν τα πειστήρια, δηλαδή τηρήθηκαν όλοι οι κανονισµοί για την
διάσωση των στοιχείων.

Αυτά είναι καταγεγραµµένα και φυσικά τα περισσότερα από
αυτά µπορεί να είναι στην δικογραφία και είναι καταγεγραµµένα
στο ηµερολόγιο του Λιµεναρχείου Αίγινας και στο Κέντρο Επιχει-
ρήσεων. Εσείς από πού βγάζετε τα στοιχεία αυτά; Ποιον έχετε
που σας διοχετεύει πληροφορίες ανυπόστατες, στρεβλές; Ποια
«πρακτοριλίδικη» ιστορία υπηρετείτε επιτέλους για να παίξετε
παιχνιδάκια σε ένα τέτοιο σοβαρό ζήτηµα; Είναι να βγαίνεις από
τα ρούχα σου ή δεν είναι; 

Από αυτήν την άποψη και τι έχετε να µας κατηγορήσετε; Για
ποιον λόγο η Κυβέρνηση ή το Λιµενικό Σώµα να έχει λόγο να κα-
λύψει; Αυτά που δηµοσιεύτηκαν, ότι ήµουν εγώ πάνω στο σκά-
φος; Αυτό θέλετε να πείτε;

ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Τι λέτε;
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής

Πολιτικής): Ή ο κ. Σταθάκης ή ο κ. Φλαµπουράρης; Αυτά θέλετε
να πείτε; Τα ενσωµατώνετε στην λογική σας; 

ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Κύριε Δρίτσα, δεν είπα κάτι τέτοιο.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής

Πολιτικής): Τι ακριβώς θέλετε να πείτε;
ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Να απαντήσετε στα ερωτήµατά µου.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής

Πολιτικής): Και ταυτόχρονα από τις 13.30’...
ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Και το σήµα του Λιµεναρχείου ήταν στις

12.30’ και όχι στις 12.48’ που λέτε.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής

Πολιτικής): Τώρα αυτά από πού τα βγάζετε;
ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Υπάρχουν χαρτιά. 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής

Πολιτικής): Από πού τα βγάζετε τα χαρτιά; Καταθέστε τα!
ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Θα τα καταθέσω!
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής

Πολιτικής): Καταθέστε τα!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Τη διαδικασία τη

γνωρίζετε.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής

Πολιτικής): Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Υπήρξε µεγάλη κινητοποίηση -ακριβώς όπως το είπατε- από

τον Αρχηγό, τον Περιφερειάρχη του Λιµενικού Σώµατος. Και από
τη µιάµιση ώρα και µετά έφτασαν διαδοχικά ένας πολύ σηµαντι-
κός αριθµός σκαφών, το πλοίο ανοιχτής θαλάσσης, το οποίο ανέ-
λαβε ρόλο ηγήτορος στη διαδικασία της έρευνας διάσωσης. 

Και µόνο από το στοιχείο ότι ο τελευταίος εκ των νεκρών -που
είναι ξένης εθνικότητας- ανεσύρθη από το νερό στις 13.20’, κα-
ταλαβαίνετε ποια ήταν η πρωτεύουσα ενασχόληση του Λιµενι-
κού; Δεν ξέραµε και δεν ήξερε και το Λιµενικό για αρκετή ώρα
µετά πόσοι ακόµα ενδεχοµένως νεκροί ή αγνοούµενοι υπάρχουν.
Αυτό κράτησε για ώρες και ήταν κεντρικής σπουδαιότητας ζή-
τηµα, πριν από οτιδήποτε άλλο και πέρα από οτιδήποτε άλλο. 

Φυσικά το νησί λειτουργούσε. Τα πλοία της γραµµής πηγαινο-
έρχονταν, οι λιµενικοί έχουν πολλαπλές εργασίες. Όλοι εντάχ-
θηκαν στη διαδικασία, είκοσι πέντε άτοµα σε όλη την Αίγινα. Εάν
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διαπιστωθούν κενά στην προανακριτική διαδικασία, να είστε βέ-
βαιοι ότι θα υπάρξει και ο έλεγχος και η εποπτεία και τα πάντα.
Δεν υπάρχει κανείς να κρύψει τίποτα. Αλλά αν διαπιστωθούν
πραγµατικά κενά, όχι κατασκευασµένα. 

ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Θα καταθέσω το σήµα µέσα σε λίγη
ώρα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστούµε, κύ-
ριε Υπουργέ. 

Ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Κεφαλογιάννης ζητεί άδεια ολιγοή-
µερης απουσίας στο εξωτερικό, προκειµένου να παραστεί σε διε-
θνές συνέδριο του Οργανισµού  «Israel Allies Foundation» από
19 Οκτωβρίου έως 21 Οκτωβρίου2016. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Συνεπώς η Βουλή

ενέκρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Η Βουλευτής κ. Μαρία Αντωνίου ζητεί άδεια ολιγοήµερης

απουσίας στο εξωτερικό, προκειµένου να παραστεί σε διεθνές
συνέδριο του Οργανισµού  «Israel Allies Foundation» από 19 Οκ-
τωβρίου έως 21 Οκτωβρίου 2016. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Συνεπώς η Βουλή

ενέκρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Σειρά έχει η τρίτη µε αριθµό 48/6-10-2016 επίκαιρη ερώτηση

πρώτου κύκλου του Βουλευτή Α’ Πειραιώς του Λαϊκού Συνδέ-
σµου – Χρυσή Αυγή κ. Νικολάου Κούζηλου προς τον Υπουργό
Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής, σχετικά µε το µέλλον της
Πλοηγικής Υπηρεσίας.

Έχετε τον λόγο, κύριε Κούζηλε. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΖΗΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, η Πλοηγική Υπηρεσία προσφέρει τα µέγιστα

στην ασφάλεια των ελληνικών λιµανιών παρά τις συνεχείς µνη-
µονιακές πολιτικές. Η λειτουργία της Πλοηγικής Υπηρεσίας διέ-
πεται από τον ν.3142/1955 και δεν επιβαρύνει τον κρατικό προϋ-
πολογισµό. 

Μετά την πώληση του ΟΛΠ, δηµιουργούνται ευλόγως πολλοί
προβληµατισµοί, όσον αφορά το µέλλον της Πλοηγικής Υπηρε-
σίας. Για να γίνουµε λίγο πιο σαφείς, υπάρχουν πάρα πολλές κα-
ταγγελίες ότι προσπαθούν κάποιοι να στήσουν µια ιδιωτική
πλοηγική υπηρεσία µέσα από την «COSCO». Και ενισχύει αυτούς
τους προβληµατισµούς το άρθρο 11.5 στη Σύµβαση Πώλησης
του ΟΛΠ, το οποίο λέει στην ουσία ότι αν ο δηµόσιος φορέας
δεν µπορεί να ανταποκριθεί στις υποχρεώσεις του, τότε µπορεί
να έρθει σε διαβούλευση ο ΟΛΠ, δηλαδή η «COSCO», µε το
Υπουργείο για να βρουν κάποια καλύτερη λύση για το µέλλον ή
της Πλοηγικής Υπηρεσίας -αλλά βάζω και το ερώτηµα- ή ακόµα
και του VTS.

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ. 
Τον λόγο έχει ο Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής

κ. Θεόδωρος Δρίτσας.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής

Πολιτικής): Πράγµατι η Πλοηγική Υπηρεσία είναι µια εξαιρετικά
σηµαντική υπηρεσία και είναι και ιστορική. Ιδρύθηκε µε τον
ν.3142/1955, είναι δηλαδή υπηρεσία περίπου πενήντα ετών, διαρ-
κούς προσφοράς στους κεντρικούς λιµένες της χώρας. Οι πα-
ρεχόµενες υπηρεσίες της είναι νευραλγικής σηµασίας και για τα
πλοία και για τα λιµάνια. Και απ’ αυτήν την άποψη ορθά επιση-
µαίνεται ότι η βιωσιµότητά της είναι ένα κρίσιµο ζήτηµα. 

Σήµερα η Πλοηγική Υπηρεσία σε όλη τη χώρα διαθέτει δεκα-
τρείς οργανωµένους πλοηγικούς σταθµούς, οι οποίοι είναι και
λίγοι, χρειάζεται να αυξηθούν. Επιτελούν το σηµαντικότερο έργο
της Υπηρεσίας, την πλοήγηση δηλαδή σκαφών κατά την είσοδο
και την έξοδο από το λιµάνι. 

Τι έχει γίνει; Δεν υπάρχει καµµία ένδειξη για δυσοίωνο µέλλον
της Πλοηγικής Υπηρεσίας, ει µη µόνο το γεγονός ότι πράγµατι
τα τελευταία χρόνια έχει υποστελεχωθεί και δεν έχει ενισχυθεί
όπως θα έπρεπε. Γιατί; Γιατί ενώ είχε οργανική σύνθεση διακόσια
είκοσι δύο άτοµα, µε το π.δ.103/2014, της προηγούµενης κυβέρ-
νησης δηλαδή, το σύνολο των οργανικών θέσεων του ναυτικού
προσωπικού που υπηρετεί στην Πλοηγική Υπηρεσία -οι πλοηγοί,
οι κυβερνήτες, οι µηχανοδηγοί, οι πρυµνοδέτες- µειώθηκε από

διακόσιες είκοσι δύο στις εκατό δέκα για όλη την Ελλάδα. 
Αυτή όντως είναι µια σοβαρή υποβάθµιση, την οποία προσπα-

θούµε να θεραπεύσουµε, παρά τις δυσκολίες που υπάρχουν. Την
ίδια στιγµή, οι πλοηγίδες -τα σκάφη- έχουν αφεθεί για πολλά
χρόνια χωρίς συντήρηση και φυσικά ο στόλος είναι γερασµένος.
Προς αυτή την κατεύθυνση εµείς έχουµε κινήσει διαδικασίες για
να αναβαθµίσουµε την Πλοηγική Υπηρεσία, όπως έχει υποχρέ-
ωση το Υπουργείο, µια και αληθινή έννοια του άρθρου 2 του
ν.3142/1955, όπως αναφέρεται στον ν.1879/1990, είναι ότι διοι-
κείται από τον Υπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας και τα εντεταλµένα
όργανα της κεντρικής υπηρεσίας του Υπουργείου, όπως αυτά
ορίζονται κάθε φορά κ.λπ.. 

Άρα, είναι κεντρική ευθύνη, όχι µόνο του Υπουργείου, αλλά και
του Υπουργού η Πλοηγική Υπηρεσία και προς αυτή την κατεύ-
θυνση την έχουµε αναλάβει. 

Στη δευτεροµιλία µου θα σας περιγράψω τα βήµατα που έχουν
ήδη διανυθεί για την ενίσχυση της Πλοηγικής Υπηρεσίας και
πόσα µένουν ακόµα να γίνουν και είναι δροµολογηµένα. Φυσικά,
θα σχολιάσω και αυτό που είπατε, αναφορικά µε την πρόσφατη
σύµβαση παραχώρησης στον Οργανισµό Λιµένα Πειραιά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κύριε Κούζηλε,
έχετε και πάλι το λόγο. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΖΗΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Το πρώτο θέµα που θα θέλαµε να τονίσουµε είναι το θέµα των

προσλήψεων, οι οποίες είναι οκτάµηνες. Εκεί θα πρέπει να κινη-
θείτε, ώστε να υπάρχουν µόνιµες θέσεις. Δεν µπορεί να λειτουρ-
γεί η Πλοηγική Υπηρεσία, όπως και η καβοδεσία, µε οκτάµηνα. 

Το δεύτερο θέµα που θέλουµε να θέσουµε, για το οποίο υπάρ-
χει λύση, είναι µια επιστολή της Ένωσης Πλοιάρχων στις 28-04-
2015, η οποία σας είχε θέσει κάποια θέµατα σχετικά µε τα δι-
πλώµατα των πλοηγών της Πλοηγικής Υπηρεσίας κ.λπ.. Πιστεύω
ότι την έχετε υπόψη σας. Εκεί δηµιουργείται πάλι ένα θέµα για
το τι γίνεται στην Ευρώπη. Θα πρέπει να το δούµε πανευρωπαϊκά
αυτό το θέµα. 

Το τρίτο θέµα -για να «ανοίξουµε» λίγο το θέµα της Πλοηγικής
Υπηρεσίας- αφορά το κεφάλαιο της Πλοηγικής Υπηρεσίας, εκ
του οποίου το 8% κρατείται και πάει στον κρατικό προϋπολογι-
σµό, για το οποίο ο ΣΥΡΙΖΑ είχε δεσµευθεί προεκλογικά ότι θα
το βγάλει, γιατί ήταν µνηµονιακή δέσµευση τότε της Νέας Δηµο-
κρατίας. 

Κλείνω, λέγοντας ότι οι συγκεκριµένοι προβληµατισµοί δεν
ήταν µόνο δικοί µας. Ήταν και δικοί σας, αφού καταθέσατε ερώ-
τηση στις 10-12-2012 γι’ αυτό το θέµα, για την ιδιωτικοποίηση
της Πλοηγικής Υπηρεσίας. Γι’ αυτόν τον λόγο, αλλά και επειδή
έχουν αρχίσει πάρα πολλοί να ρωτάνε τι θα γίνει, καθώς και
επειδή βλέπουµε µια έντονη κινητικότητα αυτή τη στιγµή στο λι-
µάνι, υπάρχει αυτός ο προβληµατισµός και γι’ αυτό είναι επίκαιρη
αυτή τη στιγµή αυτή η ερώτηση. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε. 
Κύριε Υπουργέ, έχετε και πάλι το λόγο. 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής

Πολιτικής): Πράγµατι, προσπάθειες ιδιωτικοποίησης της Πλοη-
γικής Υπηρεσίας έχουν εκδηλωθεί στο παρελθόν και αντιµετω-
πίστηκαν και από εµάς την προηγούµενη περίοδο από τη θέση
της Αντιπολίτευσης και από τους εργαζοµένους και από άλλες
προελεύσεις και πρωτοβουλίες στον χώρο του λιµένα. Η Πλοη-
γική Υπηρεσία είναι µια δηµόσια υπηρεσία και θα παραµείνει δη-
µόσια υπηρεσία. 

Τι έχουµε κάνει; Εγκρίθηκε η γνωµοδότηση του Συµβουλίου
Πλοηγικής Υπηρεσίας για την αύξηση του αριθµού των οργανι-
κών θέσεων. Αυτή είναι µια πολύ σηµαντική κίνηση. 

Όπως γνωρίζετε, η αύξηση του αριθµού των οργανικών θέ-
σεων είναι µια πολύ δύσκολη υπόθεση, υπό τους περιορισµούς
που υπάρχουν την περίοδο αυτή. Κι όµως, εµείς το προχωράµε
για όλους τους κλάδους και για τους πλοηγικούς σταθµούς της
χώρας. Πιστεύουµε ότι αυτή διαδικασία σύντοµα θα ολοκληρω-
θεί, οπότε θα ξεκινήσουν οι διαγωνιστικές διαδικασίες µετά από
λίγους µήνες. 

Η µεγαλύτερη αριθµητική αύξηση –µιλάµε για αύξηση οργα-
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νικών θέσεων, σταθερών θέσεων- θα είναι στον Πλοηγικό Σταθµό
του Πειραιά, που εµφανίζει στατιστικά και το µεγαλύτερο βάρος.
Σας είπα πώς µειώθηκαν οι οργανικές θέσεις, ανεπίτρεπτα και
απερίσκεπτα, το προηγούµενο διάστηµα µε το προεδρικό διά-
ταγµα του 2014. 

Ταυτόχρονα, για τις λίγες κενές οργανικές θέσεις που υπάρ-
χουν, έχει ήδη εγκριθεί και βρίσκεται στο τελικό στάδιο η διαδι-
κασία για την πλήρωση τριών κενών οργανικών θέσεων µόνιµου
προσωπικού, µία θέση του κλάδου κυβερνητών πλοηγίδων και
µία θέση του κλάδου πρυµνοδετών στον Πλοηγικό Σταθµό του
Πειραιά, καθώς και µία θέση του κλάδου µηχανοδηγών πλοηγί-
δων στον Πλοηγικό Σταθµό Θεσσαλονίκης.

Αυτά είναι σε εξέλιξη, ολοκληρώνονται στο αµέσως επόµενο
διάστηµα, όπως επίσης και διαγωνιστική διαδικασία για την πλή-
ρωση τριών κενών οργανικών θέσεων πλοηγών του κλάδου αρ-
χιπλοηγών και πλοηγών στους Πλοηγικούς Σταθµούς Θεσσα-
λονίκης, Καβάλας και Σύρου, για τις οποίες επίκειται δηµοσίευση
της σχετικής προκήρυξης. 

Είναι οκτώ χρόνια τώρα που δεν έχει προσληφθεί µόνιµο προ-
σωπικό στην Πλοηγική Υπηρεσία και γίνεται τώρα. Αυτό, έστω κι
αν είναι µικρός αριθµός και θα ακολουθήσει µεγαλύτερος µε την
αύξηση των οργανικών θέσεων, είναι ένα πολύ σηµαντικό βήµα.
Παράλληλα, δροµολογούνται διαρκώς και τώρα διαδικασίες για
την πρόσληψη του έκτακτου ναυτικού προσωπικού, ανά κλάδο
και ειδικότητα. Δεν έχουν σηµασία οι λεπτοµέρειες. 

Επίσης, είναι πολύ σηµαντικό ότι έχουν δροµολογηθεί διοικη-
τικές διαδικασίες για τον εκσυγχρονισµό του στόλου των πλωτών
µέσων, µε ναυπήγηση επτά νέων σκαφών. Η σχετική γνωµοδό-
τηση για τη ναυπήγηση πλοηγίδων εγκρίθηκε από τον Γενικό
Γραµµατέα Λιµένων και οι διαγωνιστικές διαδικασίες για την προ-
µήθεια επτά νέων πλοηγίδων ξεκινούν πριν από το τέλος του
χρόνου.

Επίσης, για τον εκσυγχρονισµό του υφιστάµενου στόλου και
προκειµένου να αντεπεξέλθει η υπηρεσία στις ανάγκες µε ασφά-
λεια, ο πεπαλαιωµένος εξοπλισµός αντικαθίσταται. Ήδη έχει κι-
νηθεί διαδικασία, πέρα από τη ναυπήγηση των σκαφών που
προανέφερα, για την αντικατάσταση και την εγκατάσταση έξι
νέων µηχανών για τις υπάρχουσες πλοηγίδες, προϋπολογισµού
230 χιλιάδων ευρώ. 

Ταυτόχρονα, από την επιτελική δοµή ΕΣΠΑ του Υπουργείου
έχει αναπτυχθεί µια πρωτοβουλία για ολοκληρωµένο Πληροφο-
ριακό Σύστηµα Πλοήγησης, η οποία είναι ενταγµένη στο Επιχει-
ρησιακό Πρόγραµµα Ανταγωνιστικότητα, Επιχειρηµατικότητα και
Καινοτοµία.

Όπως καταλαβαίνετε, αυτές οι ενέργειες, που είχαν να γίνουν
πολλά χρόνια και γίνονται τώρα µε τη δικιά µας Κυβέρνηση, δεν
δηλώνουν κατεύθυνση ιδιωτικοποίησης. Προφανώς, κάτι άλλο
δηλώνουν. Πράγµατι, στη σύµβαση παραχώρησης το ελληνικό
δηµόσιο έχει αναλάβει έναντι του ΟΛΠ διάφορες υποχρεώσεις,
που είναι πολύ συµβατές µε την πραγµατικά σωστή και εύρυθµη
λειτουργία κάθε λιµανιού. Είναι υποχρεώσεις δηµοσίου συµφέ-
ροντος. 

Μία από αυτές είναι η σωστή λειτουργία της Πλοηγικής Υπη-
ρεσίας. Και υπάρχει, πράγµατι, µια ρήτρα, ότι αν ο Οργανισµός
Λιµένα Πειραιά, υπό τη νέα διοίκηση, µε την «COSCΟ», µε την
πλειοψηφία των µετοχών σε ιδιωτική εταιρεία πλέον, επισηµάνει
ότι δεν πληρούνται όλες οι προϋποθέσεις, ώστε να παρέχονται
επαρκώς οι πλοηγικές υπηρεσίες, θα ανοίξει έναν διάλογο µε το
Υπουργείο για την εξεύρεση των καλύτερων δυνατών λύσεων.

Τώρα, αν απ’ αυτό προκύπτει ότι αυτό είναι ο δρόµος για την
ιδιωτικοποίηση, εδώ είµαστε, εδώ είστε, εδώ είναι οι πάντες, για
να το δούµε και να το αντιµετωπίσουµε. Όµως, αυτή καθ’αυτή η
ρήτρα στη σύµβαση παραχώρησης δεν λέει αυτό. Εκείνο που
λέει, όντως, είναι, όταν το ελληνικό κράτος αναλαµβάνει µια υπο-
χρέωση σε ένα λιµάνι, πρέπει και να την τηρεί. Και αυτό πράγµατι
πρέπει να γίνεται. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, ως προς αυτή τη ρύθµιση, δεν έχω κανένα
πρόβληµα. Ορθή είναι η ρύθµιση στη σύµβαση παραχώρησης
και το ελληνικό δηµόσιο οφείλει να ανταποκριθεί, όχι απέναντι
στην «COSCO» ή στον Οργανισµό Λιµένος Πειραιά, αλλά απέ-
ναντι στην ίδια τη ναυτιλία και στην εύρυθµη λειτουργία του λι-

µανιού.
Πράγµατι, έχει ανταποκριθεί µέχρι τώρα, αλλά για πολλούς και

διάφορους λόγους, τους οποίους περιέγραψα, που υποβάθµισαν
την Πλοηγική Υπηρεσία, αυτή την ιστορική υπηρεσία, υπήρχαν
κενά τον τελευταίο χρόνο, πολύ περισσότερο όταν οι ανάγκες
διαρκώς αυξάνονται. Το Κατάκολο δεν έχει πλοηγικό σταθµό.
Είναι δυνατόν; Και άλλες περιοχές της χώρας δεν έχουν.

Όλο αυτό απαιτεί µια πλήρη αναδιοργάνωση. Εποµένως, σ’
αυτή την κατεύθυνση κινείται το Υπουργείο και ο Υπουργός, που
εκ του νόµου έχω και την άµεση ευθύνη.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ και ε-

γώ.
Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 53/10-10-2016 επίκαιρη ερώ-

τηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού Κέρκυρας του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Φωτεινής Βάκη προς τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την πα-
ραχώρηση στον Δήµο Κέρκυρας του κτηρίου που στεγάζεται ο
Δ’ Δηµοτικός Παιδικός Σταθµός. 

Θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Αποστόλου.
Κυρία Βάκη, έχετε τον λόγο.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΒΑΚΗ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, θα αναφερθώ σε ένα πολύ συγκεκριµένο ζή-

τηµα, που χρήζει άµεσης διευθέτησης, καθώς έχει τόσο κοινω-
νικές, όσο και γραφειοκρατικές προεκτάσεις. Πρόκειται για το
καθεστώς στέγασης του Δ’ Δηµοτικού Παιδικού Σταθµού Κέρκυ-
ρας. 

Το ακίνητο του Κέντρου «Δήµητρα» Κέρκυρας, πρώην Κέντρο
Γεωργικής Εκπαίδευσης, συνίσταται σε οικόπεδο συνολικής επι-
φάνειας τεσσάρων χιλιάδων εκατόν τριάντα τετραγωνικών µέ-
τρων, στο οποίο περιλαµβάνεται κτίσµα επιφάνειας περίπου
εξακοσίων δεκαοκτώ τετραγωνικών µέτρων, κυριότητας του
Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων. Το εν λόγω κτί-
σµα χρησιµοποιεί ο Ελληνικός Γεωργικός Οργανισµός «ΔΗΜΗ-
ΤΡΑ» για τις εκπαιδευτικές του ανάγκες. 

Σε τµήµα εµβαδού εκατόν ενενήντα οκτώ τετραγωνικών µέ-
τρων του παραπάνω κτίσµατος στεγάζεται και λειτουργεί από το
1992, µετά από διετή παραχώρηση, ο Δ’ Δηµοτικός Παιδικός
Σταθµός Κέρκυρας. 

Το συγκεκριµένο κτήριο δεν χρησιµοποιήθηκε ποτέ ως Κέντρο
Γεωργικής Εκπαίδευσης ή Κέντρο «ΔΗΜΗΤΡΑ». Για τον λόγο
αυτό, εξάλλου, κατέστη δυνατή όλα αυτά τα χρόνια η χρήση του
ως δηµοτικού παιδικού σταθµού και µετά τη διετή παραχώρησή
του το 1992. 

Πέραν, όµως, αυτής της αρχικής διευθέτησης για διάστηµα
δύο ετών, το ζήτηµα της παραχώρησης εκκρεµεί. Αυτή η εκκρε-
µότητα στο µέλλον µπορεί να αποτελέσει σηµαντικό εµπόδιο στη
διαδικασία έκδοσης άδειας λειτουργίας του παιδικού σταθµού.

Τον Αύγουστο του 2014 εστάλη προς τον Ελληνικό Γεωργικό
Οργανισµό «ΔΗΜΗΤΡΑ» αίτηµα του Προέδρου του Οργανισµού
Κοινωνικής Προστασίας και Παιδείας Δήµου Κέρκυρας για την
παραχώρηση του κτηρίου στον ίδιο οργανισµό, στις αρµοδιότη-
τες του οποίου περιλαµβάνεται και η λειτουργία δηµοτικών παι-
δικών σταθµών. 

Το αίτηµα εστάλη τον Δεκέµβρη του 2014 στο Υπουργείο
Αγροτικής Ανάπτυξης, συνοδευόµενο από τοπογραφικά δια-
γράµµατα, προκειµένου να παραχωρηθεί για είκοσι πέντε έτη, µε
δυνατότητα παράτασης κατ’ ανώτατο όριο τα δέκα έτη. 

Η τότε ηγεσία του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης δεν αν-
ταποκρίθηκε στο αίτηµα του Οργανισµού Κοινωνικής Προστα-
σίας και Παιδείας του Δήµου Κέρκυρας. Φέτος, στις 29 Φεβ-
ρουαρίου 2016, το Διοικητικό Συµβούλιο του Οργανισµού Κοινω-
νικής Προστασίας και Παιδείας Δήµου Κέρκυρας αποφάσισε
οµόφωνα να ζητήσει από το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων να του παραχωρήσει το κτήριο εµβαδού εκατόν ενε-
νήντα οκτώ τετραγωνικών µέτρων, στο οποίο στεγάζεται ο Δ’ Δη-
µοτικός Παιδικός Σταθµός. 

Με βάση τα παραπάνω, θα ήθελα να σας ρωτήσω: Σε ποιες
ενέργειες προτίθεστε να προβείτε, ώστε να καταστεί δυνατή η
παραχώρηση του κτηρίου στο οποίο στεγάζεται ο Δ’ Δηµοτικός
Παιδικός Σταθµός Κέρκυρας για είκοσι πέντε έτη, µε δυνατότητα
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παράτασης κατ’ ανώτατο όριο τα δέκα έτη; 
Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ. 
Παρακαλώ, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Όπως πολύ καλά γνωρίζετε, αγαπητή συνάδελφε, στις προτε-

ραιότητες της Κυβέρνησης και του Υπουργείου Αγροτικής Ανά-
πτυξης είναι να βρίσκεται κοντά στα προβλήµατα των τοπικών
κοινωνιών και βεβαίως, µε πράξεις να αποδεικνύει ότι το κοινω-
νικό πρόσωπο καθίσταται αναγκαίο να υπηρετηθεί. 

Στο πλαίσιο, λοιπόν, αυτό δεν θα µπορούσαµε να αδιαφορή-
σουµε στο πάγιο και πραγµατικά χρόνιο αίτηµα του Δήµου Κέρ-
κυρας, για την παραχώρηση της χρήσης τµήµατος των εγκατα-
στάσεων του ΕΛΓΟ «ΔΗΜΗΤΡΑ» για τη στέγαση του Δ’ Παιδικού
Σταθµού. 

Υπήρξε µια καθυστέρηση, γιατί αυτήν την ώρα βρισκόµαστε
σε µια διαδικασία καταγραφής. Ήδη, όµως, ο ΕΛΓΟ «ΔΗΜΗΤΡΑ»
και η Διεύθυνση Διαχείρισης Ακίνητης Περιουσίας του Υπουρ-
γείου έχουν αξιολογήσει θετικά το αίτηµα. Αποµένει η δική µου
υπογραφή, που θα είναι θετική και άµεση, για τον απλούστατο
λόγο το ότι η συγκεκριµένη παραχώρηση υπηρετεί αυτά, που
στην αρχή σας προανέφερα. 

Θέλω, όµως, να ξεκαθαρίσω ένα πράγµα: Όλες οι παραχωρή-
σεις που έχουν σχέση µε τις χρήσεις αυτών των ακινήτων θα πα-
ρακολουθούνται αν αξιοποιούνται µε τους όρους της παρα-
χώρησης. Γι’ αυτό, λοιπόν, και µε αφορµή την ερώτησή σας, επι-
τρέψτε µου να αναφερθώ σ’ έναν νέο οργανισµό που ιδρύσαµε,
ένα νέο νοµικό πρόσωπο στο Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης,
τον Οργανισµό Διαχείρισης Ακινήτων Γαιών και Εξοπλισµών,
γνωστό ως ΟΔΙΑΓΕ, ο οποίος βεβαίως είναι υπό τον έλεγχο του
δηµοσίου, αλλά θα αξιοποιεί τόσο τα ακίνητα, όσο και την αγρο-
τική γη, που κατά κυριότητα ανήκουν στον Υπουργείο Αγροτικής
Ανάπτυξης για την προώθηση της αγροτικής δραστηριότητας και
βεβαίως, για την στήριξη κοινωνικών αναγκών στην επαρχία. 

Αυτήν την ώρα, εµείς είµαστε σε µια συνεργασία, τόσο µε τον
οργανισµό, όσο και µε τη σχετική διεύθυνση και καταγράφουµε
τα ακίνητα του Υπουργείου και ιδιαίτερα την αγροτική γη. 

Στη δευτερολογία µου θα σας πω περισσότερα για το συγκε-
κριµένο κοµµάτι. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου
και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής των Ελ-
λήνων, σαράντα εννιά µαθήτριες και µαθητές και τρεις συνοδοί
εκπαιδευτικοί από το 6ο Γυµνάσιο Χαϊδαρίου.  

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κυρία Βάκη, έχετε τον λόγο. 
ΦΩΤΕΙΝΗ ΒΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, σας ευχαριστώ πολύ για την απάντησή σας

και τη βούληση να επιλύσετε άµεσα αυτό το χρόνιο ζήτηµα. Ο Δ’
Παιδικός Δηµοτικός Σταθµός Κέρκυρας, που φιλοξενεί πενήντα
νήπια ανά σχολικό έτος, βάσει κοινωνικών και οικονοµικών κρι-
τηρίων, θα αντιµετώπιζε πραγµατικά µείζον πρόβληµα στη δια-
δικασία έκδοσης, άδειας ίδρυσης και λειτουργίας του στο µέλ-
λον. 

Ως γνωστόν, µε το άρθρο 43 του ν.4369/2016 για το Εθνικό
Μητρώο Επιτελικών Στελεχών Δηµόσιας Διοίκησης ρυθµίστηκε
η παράταση της αδειοδότησης των παιδικών και βρεφονηπιακών
σταθµών, που λειτουργούν ως νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δι-
καίου των δήµων ή ως υπηρεσία αυτών έως τις 31 Δεκεµβρίου
2016. Η παράταση αυτή δόθηκε µε δεδοµένο ότι η θέση άδειας
ίδρυσης και λειτουργίας υπέχει συστατική πράξη του νοµικού
προσώπου δηµοσίου δικαίου ή οργανισµός εσωτερικής υπηρε-
σίας του δήµου. 

Μετά τη λήξη της παράτασης, ωστόσο, στις 31 Δεκεµβρίου
2016, ο Δ’  Δηµοτικός Παιδικός Σταθµός Κέρκυρας θα καλείτο
ενδεχοµένως να συµµετάσχει σε µια διαδικασία αδειοδότησης,
χωρίς αποδεδειγµένα να έχει στη διάθεσή του το κτήριο, στο

οποίο στεγάζεται. 
Η ηγεσία του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης το 2014 επί

κυβέρνησης Σαµαρά έδειξε πλήρη απροθυµία να επιλύσει το ζή-
τηµα της παραχώρησης του κτηρίου, αδιαφορώντας και για τα
πρόσθετα προβλήµατα που δηµιουργούνται. 

Σήµερα, λοιπόν, η παραχώρηση του κτηρίου, στο οποίο στε-
γάζεται ο Δ’ Παιδικός Σταθµός για είκοσι πέντε έτη, µε δυνατό-
τητα παράτασης για δέκα έτη από το Υπουργείο Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων στον Οργανισµό Κοινωνικής Προστα-
σίας και Παιδείας του Δήµου Κέρκυρας, αναδεικνύει, για µια
ακόµη φορά, την κοινωνική ευαισθησία που χαρακτηρίζει την πα-
ρούσα Κυβέρνηση, αλλά και την προσήλωσή της στην επίλυση
πρακτικών µεν, σηµαντικών δε ζητηµάτων, που άπτονται της κα-
θηµερινότητας των πολιτών. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ, κυρία

Βάκη. 
Παρακαλώ, κύριε Αποστόλου, έχετε τον λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Ένας από τους µεγάλους στόχους του Υπουρ-
γείου µας είναι η προστασία της δηµόσιας ακίνητης περιουσίας,
καθώς και η καλύτερη αξιοποίησή της, πάντα µέσα από διαδικα-
σίες διαφανείς και προς όφελος των Ελλήνων αγροτών και των
τοπικών κοινωνιών. 

Έχουν ήδη καταγραφεί ένα εκατοµµύριο οκτακόσιες χιλιάδες
στρέµµατα αγροτικής γης και εκατοντάδες κτίσµατα σε όλη τη
χώρα. Δεν γνωρίζουµε ακόµη την έκταση των καταπατηµένων,
γιατί δεν έχει ολοκληρωθεί η διαδικασία κτηµατογράφησης. Γι’
αυτό προχωράµε µε γοργούς ρυθµούς σε διαδικασίες ανάκτη-
σης της δηµόσιας περιουσίας, η οποία τα προηγούµενα χρόνια
παραχωρήθηκε κατά κυριότητα χαριστικά -µιλάµε στην κυριολε-
ξία για 150 έως 170 ευρώ το στρέµµα- σε ιδιώτες για χρήσεις
γης που δεν προάγουν την ανάπτυξη του αγροτικού χώρου και
χωρίς να τηρούνται οι νόµιµες διατάξεις και διαδικασίες. 

Ήδη βρίσκονται στο γραφείο µου προς υπογραφή δεκαεπτά
αποφάσεις ανάκλησης παραχωρήσεων για εκτάσεις που παρα-
χωρήθηκαν –το επαναλαµβάνω- κατά κυριότητα από το 2003 ως
το 2008, µε τριυπουργικές µάλιστα αποφάσεις.  

Και οι δεκαεπτά παραχωρούµενες εκτάσεις, από πέντε έως πε-
νήντα στρέµµατα, δεν δόθηκαν µε σκοπό την αξιοποίησή τους
για γεωργική χρήση, αλλά για την ίδρυση -ακούστε το- ξενοδο-
χειακών µονάδων, µε µόνη τη δήλωση των «ηµετέρων» ενδιαφε-
ρόµενων ότι θα προβούν σε ανέγερση ξενώνων και ξενοδοχείων,
χωρίς οποιαδήποτε άλλη εγγύηση, όπως ο νόµος του 1929 -κατ’
επίκληση του οποίου έγινε η παραχώρηση- προέβλεπε.

Χαρακτηριστικό δε, των δεκαεπτά αυτών περιπτώσεων είναι
ότι σε καµµία απ’ αυτές δεν πραγµατοποιήθηκε ο σκοπός της πα-
ραχώρησης, παρ’ότι µεσολάβησαν από οκτώ έως δεκατρία χρό-
νια από το έτος της παραχώρησης. 

Απορία, επίσης, προκαλεί γιατί η πρώην ηγεσία του Υπουρ-
γείου δεν προχώρησε τα προηγούµενα χρόνια σε ανάκληση των
αποφάσεων παραχώρησης, εφ’ όσον είχε ήδη παρέλθει η πεντα-
ετία για να πραγµατοποιηθεί ο σκοπός της παραχώρησης. 

Από τις προαναφερόµενες δεκαεπτά περιπτώσεις παραχωρή-
σεων, των οποίων τις ανακλήσεις άµεσα θα υπογράψω, δώδεκα
αφορούν τον Νοµό Δράµας, συνολικής έκτασης εκατόν εβδο-
µήντα επτά στρεµµάτων, δύο αφορούν τον Νοµό Ξάνθης, συνο-
λικής έκτασης εβδοµήντα στρεµµάτων, µία αφορά τον Νοµό
Σερρών, έκτασης τεσσεράµισι στρεµµάτων, µία τον Νοµό Καστο-
ριάς, έκτασης τεσσεράµισι στρεµµάτων, και µια αφορά τον Νοµό
Πέλλας, έκτασης τεσσάρων στρεµµάτων.

Άµεσα και κατόπιν εντολής µου η αρµόδια υπηρεσία θα ελέγ-
ξει εάν έχει πραγµατοποιηθεί ο σκοπός της παραχώρησης σε
εκτάσεις που έχουν παραχωρηθεί κατά κυριότητα σε όλη την επι-
κράτεια. Όπου εντοπίζονται περιπτώσεις ανάλογες µε τις προ-
αναφερόµενες, θα ανακαλούνται άµεσα και η διαχείριση των
εκτάσεων θα επιστρέψει στο Υπουργείο, προκειµένου να αξιο-
ποιηθούν σύµφωνα µε αυτά που προβλέπονται για την ανάπτυξη
του αγροτικού χώρου. 

Όπως φαίνεται, αγαπητή συνάδελφε, θα χρειαστεί να επανέλ-
θουµε για το συγκεκριµένο θέµα. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Προχωρούµε στην
τρίτη µε αριθµό 51/7-10-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύ-
κλου του Βουλευτή Πέλλας του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή
κ. Ιωάννη Σαχινίδη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, σχετικά µε τη µη καταβολή αποζηµιώσεων των ροδα-
κινοπαραγωγών του Δ’ διαµερίσµατος του Νοµού Πέλλας και της
ευρύτερης περιοχής από το ρωσικό εµπάργκο.

Παρακαλώ, κύριε Σαχινίδη, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, πρόσφατα ο υφιστάµενος Αναπληρωτής

Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, ο κ. Μπόλαρης,
είχε επισκεφθεί την περιοχή µας και συγκεκριµένα τον Δήµο Σκύ-
δρας. Κατά την επίσκεψή του αυτή, είχε ενηµερωθεί από τον
Πρόεδρο του Αγροτικού Συλλόγου Ριζού, από τον Κελεσίδη Κων-
σταντίνο, από τον Πρόεδρο του Αγροτικού Συνεταιρισµού Ριζού,
τον κ. Φαντίδη Βασίλειο και από τον Πρόεδρο του δηµοτικού δια-
µερίσµατος Ριζού, τον κ. Φαντίδη Χαράλαµπο, σε σχέση µε το
πρόβληµα που είχε προκύψει από τη µη καταβολή των αποζη-
µιώσεων των ροδακινοπαραγωγών του δηµοτικού διαµερίσµατος
Ριζού, αλλά και κάποιων κατοίκων των γύρω περιοχών, εξαιτίας
ενός προβλήµατος στο λογισµικό του ΟΠΕΚΕΠΕ. Εφόσον επιλύ-
θηκε, όµως, αυτό το πρόβληµα, όπως τους ενηµέρωσαν, η κα-
ταβολή της αποζηµίωσης ήταν θέµα χρόνου. 

Παρ’ όλο, όµως, που έχουν περάσει δύο χρόνια, κύριε Υπουρ-
γέ, από τότε που πληρώθηκαν οι υπόλοιποι παραγωγοί, παραµέ-
νουν απλήρωτοι οι ροδακινοπαραγωγοί του συγκεκριµένου δη-
µοτικού διαµερίσµατος. Η αποζηµίωση στο σύνολο που είχε
καταβληθεί τότε στους ροδακινοπαραγωγούς ήταν του ύψους
των 33 εκατοµµυρίων ευρώ µέσω της Τράπεζας Πειραιώς. Κατε-
βλήθησαν τα 31 εκατοµµύρια απ’ αυτά, ενώ τα 2 εκατοµµύρια
προορίζονταν για τυχόν λάθη, όπως το συγκεκριµένο, που θα
προέκυπταν.

Αξιοσηµείωτη είναι η πληροφόρηση, απ’ ότι µας έχουν καταγ-
γείλει οι συγκεκριµένοι κύριοι, ότι το αρµόδιο Υπουργείο ανέ-
φερε ότι η καταβληθείσα αποζηµίωση στο σύνολό της ήταν
παράνοµη. Ως εκ τούτου, εγείρονται ερωτήµατα για τους λόγους
που αυτή δεν έχει καταβληθεί στους παραγωγούς του συγκεκρι-
µένου δηµοτικού διαµερίσµατος.

Ερωτάσθε, κύριε Υπουργέ, πρώτον, γιατί εξαντλήθηκε η νοµι-
µότητα µόνο σε αυτούς, δεύτερον, εάν θα παρέµβετε ώστε να
αποκατασταθεί η κατάφορη αδικία που έχει γίνει επιλεκτικά
στους ροδακινοπαραγωγούς του δηµοτικού διαµερίσµατος Ρι-
ζού και κάποιων κατοίκων των γύρω περιοχών, όπως σας προ-
ανέφερα, και, τρίτον, εάν υφίστανται, τελικά, τα 2 εκατοµµύρια
ευρώ, τα οποία θα διατίθονταν για τέτοια τυχόν λάθη.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ, κύριε

Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Οι πληρωµές των 33 εκατοµµυρίων που αναφέ-
ρετε δεν έχουν σχέση µε τις πληρωµές για το ρωσικό εµπάργκο,
για το οποίο πληρώθηκαν σε όλη τη χώρα το 2015, 11,8 εκατοµ-
µύρια ευρώ και το 2016, 19,6 εκατοµµύρια από κοινοτικούς πό-
ρους –το τονίζω- µε διαδικασίες που προβλέπονται και από τον
σχετικό κανονισµό της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αλλά και από την
εθνική νοµοθεσία.

Στη διαδικασία που ακολουθήθηκε γι’ αυτές τις πληρωµές –
επαναλαµβάνω τις πληρωµές που έχουν σχέση µε το εµπάργκο-
δεν εµφανίζεται η περιφερειακή ενότητα Πέλλας και ο λόγος
είναι ότι δεν είχε τις προϋποθέσεις που απαιτούνταν, αλλά και
γιατί οι συγκεκριµένοι παραγωγοί δεν είχαν ασφαλίσει στον
ΕΛΓΑ τις αντίστοιχες δενδρώδεις καλλιέργειές τους. Αυτά έχω
να πω όσον αφορά τις πληρωµές του ρωσικού εµπάργκου.

Υπήρξαν και άλλες πληρωµές και ίσως µε αυτές τις έχετε λίγο
µπερδέψει. Οι πληρωµές, λοιπόν, αυτές που αναφέρετε αφορούν
χρήµατα που πιστώθηκαν στους λογαριασµούς αγροτών, κατά
κύριο λόγο Πέλλας και Ηµαθίας, την Παρασκευή το µεσηµέρι 23
Ιανουαρίου του 2015, κύριε Πρόεδρε, και πληρώνονταν µέχρι το
πρωί, που άνοιξαν οι κάλπες των εθνικών εκλογών της 25ης Ια-
νουαρίου του 2015. Αυτές είναι οι πληρωµές. 

Είναι, µάλιστα, χαρακτηριστικό ότι ο τότε Υπουργός Αγροτικής

Ανάπτυξης, µε δελτίο τύπου, ανέλαβε ατοµικά την ευθύνη για τις
πληρωµές αυτές, για τις οποίες δήλωσε ότι είναι νόµιµες, διαφα-
νείς και απολύτως συµβατές µε τους ισχύοντες κοινοτικούς κα-
νονισµούς, όταν, µάλιστα, δεν τήρησε ούτε τη στοιχειώδη προϋ-
πόθεση της σύνταξης του σχετικού φακέλου από τις υπηρεσίες.

Συνολικά στον νοµό Πέλλας έλαβαν ενίσχυση πέντε χιλιάδες
διακόσιοι εξήντα πέντε παραγωγοί, που δραστηριοποιούνταν
στην καλλιέργεια επιτραπέζιων ροδάκινων και νεκταρινιών ύψους
12,5 εκατοµµυρίων ευρώ, που αναλογεί στο 38% του συνολικά
καταβληθέντος ποσού σε όλη την Ελλάδα.

Παράπονα και ενστάσεις επί της πληρωµής υπήρξε από πα-
ραγωγούς και ήταν οι συγκεκριµένοι, που είχαν δηλώσει στην αί-
τηση ενιαίας ενίσχυσης δένδρα νεαρής ηλικίας, προκειµένου να
µην πληρώσουν µεγάλα ποσά ως ασφάλιστρα στον ΕΛΓΑ

Τα συγκεκριµένα αιτήµατα απορρίφθηκαν και ο σχετικός φά-
κελος έχει κλείσει. Σας είπα ότι σε αυτή την κατηγορία ανήκουν
οι συγκεκριµένοι παραγωγοί. Όµως, από τη φετινή χρονιά,
επειδή και αυτοί οργανώθηκαν, µπήκαν σε συγκεκριµένο επισιτι-
στικό πρόγραµµα που εφαρµόζει αυτή την ώρα το Υπουργείο
Αγροτικής Ανάπτυξης και θα ωφεληθούν από τις πληρωµές που
έχουν σχέση µε το ρωσικό εµπάργκο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κύριε Σαχινίδη,
έχετε ξανά τον λόγο. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ: Κύριε Υπουργέ, το ποσό που σας ανέ-
φερα δεν το έχω βγάλει από το µυαλό µου. Θα καταθέσω στα
Πρακτικά την επιστολή που έχω παραλάβει και εγώ, η οποία µά-
λιστα κοινοποιείται σε όλους τους Βουλευτές του νοµού Πέλλας
και στον ίδιο τον κύριο Υφυπουργό, για τα χρήµατα που σας ανέ-
φερα πριν. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Σαχινίδης καταθέτει
για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα επιστολή, η οποία βρίσκε-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Εδώ µας είπατε, κύριε Υπουργέ, για το σύνολο των ροδακινο-
παραγωγών του νοµού Πέλλας. Η ερώτησή µου ήταν συγκεκρι-
µένη. Εδώ µιλάµε σχεδόν για το σύνολο των κατοίκων ενός
συγκεκριµένου χωριού. 

Ξέρω ότι δεν γνωρίζετε το συγκεκριµένο χωριό, εγώ όµως κα-
τάγοµαι από την περιοχή. Μιλάµε για ένα κεφαλοχώρι. Είναι δυ-
νατόν, βάσει αυτού που είπατε, ότι έχουν δηλώσει µικρά δέντρα,
το 80% των παραγωγών αυτού του χωριού να έχει κάνει ψευδείς
δηλώσεις; Μάλιστα, στον ΟΠΕΚΕΠΕ τους είχε ζητηθεί να κατα-
θέσουν εκ νέου τα Ε9, ούτως ώστε να αποζηµιωθούν. 

Και θα σας θυµίσω, κύριε Υπουργέ, µια συζήτηση που είχαµε
στην Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου, όπου υποθετικά, εάν
θυµάστε -το θέµα συζήτησης ήταν ξανά οι αποζηµιώσεις για το
πακέτο Χατζηγάκη- σας είχα ρωτήσει υποθετικά, τι γίνεται στην
περίπτωση που τα χρήµατα για το ρωσικό εµπάργκο δεν είχαν
δοθεί νοµίµως, όπως αναφέρατε, επειδή πράγµατι είχαν κατα-
βληθεί δύο ηµέρες πριν από τις εκλογές. 

Ο τότε Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης, ο κ. Καρασµάνης, ενώ
έλειπε από την αίθουσα, ήρθε τρέχοντας, επειδή τον ενηµέρω-
σαν οι υπόλοιποι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας, πήρε τον
λόγο και µάλιστα είπε ότι δόθηκαν νόµιµα. 

Στην επιστολή που σας έχω καταθέσει καταγγέλλεται και από
τον Πρόεδρο του Αγροτικού Συνεταιρισµού και από τον Πρόεδρο
του Αγροτικού Συλλόγου και από τον Πρόεδρο του Δηµοτικού
Διαµερίσµατος Ριζού ότι το Υπουργείο σας ισχυρίσθηκε ότι δό-
θηκαν παράνοµα αυτά τα χρήµατα, κάτι το οποίο κατ’ ουσίαν το
επιβεβαιώσατε και εσείς ο ίδιος. 

Τι θα συµβεί σε αυτή την περίπτωση; Η ερώτησή µου είναι συγ-
κεκριµένη: Θα εξαιρεθούν συγκεκριµένοι κάτοικοι ή θα την πλη-
ρώσουν όλοι οι ροδακινοπαραγωγοί της Πέλλας, όπως και της
Ηµαθίας; Είναι κάτι πολύ βασικό. Πάντως, οποιαδήποτε και εάν
είναι η απόφασή σας, βγάλτε από το µυαλό σας την περίπτωση
να επιστρέψουν οι αγρότες χρήµατα τα οποία τους έχουν κατα-
βληθεί. 

Επίσης, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να µας ενηµερώσετε για το
εάν υπάρχει περίπτωση να πληρωθούν οι παραγωγοί για τα περ-
σινά ροδάκινα. Γιατί, εάν θυµάστε καλά, στο τέλος της συνεδρία-
σης της επιτροπής σάς το είχα ρωτήσει και αυτό, ότι οι πληροφο-
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ρίες µας λένε ότι η Ιταλία, η Ισπανία και η Πορτογαλία έχουν
πάρει ήδη και για το περσινό εµπάργκο 30% και η απάντησή σας,
εάν θυµάστε καλά, ήταν ότι το παλεύετε. Και εγώ σας είχα πει,
επειδή είµαστε καλοί στην πάλη, πείτε µας να σας βοηθήσουµε. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ. 
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Επαναλαµβάνω ότι οι πληρωµές που έχουν
σχέση µε το ρωσικό εµπάργκο, που περιλαµβάνονται στη σχετική
κατάσταση που θα καταθέσω, αναφέρονται σε πάρα πολλές πε-
ριφερειακές ενότητες σε όλη την Ελλάδα. Δεν υπάρχει ούτε µία
πληρωµή στο νοµό Πέλλας. 

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων, κ. Ευάγγελος Αποστόλου, καταθέτει για τα Πρακτικά την
προαναφερθείσα κατάσταση, η οποία βρίσκεται στο αρχείο του
Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρα-
κτικών της Βουλής)

Όσον αφορά σε αυτές τις πληρωµές που συζητάτε, σας είπα
ότι είναι οι πληρωµές που έγιναν το βράδυ της παραµονής των
εκλογών του 2015. Μάλιστα, ήταν τόσο επιλεκτικές αυτές οι πλη-
ρωµές και εκτός νοµοθετικού πλαισίου, που έφεραν και ενδοκυ-
βερνητικό εµφύλιο. 

Είναι γνωστή η οργίλη αντίδραση του τότε Αναπληρωτή
Υπουργού Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, του κ. Κουκου-
λόπουλου, ο οποίος κατήγγειλε τον κ. Καρασµάνη για λαϊκισµό,
παλαιοκοµµατισµό και επιλεκτική διαχείριση του δηµόσιου χρή-
µατος µε γνώµονα –ακούστε το!- τη διάσωση της πολιτικής του
καριέρας, φτάνοντας µάλιστα µέχρι το σηµείο να τον κατηγορεί
ότι µε αυτές του τις ενέργειες έβλαψε τους πολίτες και τη χώρα. 

Δεν τα λέγαµε εµείς αυτά. Είναι δηλώσεις του κ. Κουκουλό-
πουλου. Και εάν ανατρέξετε ειδικά στα αγροτικά blogs εκείνης
της περιόδου, το Agronews.gr, agrotipos.com κ.λπ., θα δείτε ότι
όλα αυτά αναφέρονται αναλυτικά. 

Άρα λοιπόν, αυτές οι συγκεκριµένες πληρωµές αποτέλεσαν
ένα µεγάλο σκάνδαλο παραµονές εκλογών, το οποίο, βεβαίως,
ενέχει και παράτυπες, παράνοµες διαδικασίες. 

Σχετικά µε την πληρωµή που σας είπα, έχει κλείσει ο φάκελος
στην προκειµένη περίπτωση. Όσον αφορά τους αγρότες, τους
παραγωγούς, ήδη σας είπα ότι τους έχουµε βάλει σε ένα επισι-
τιστικό πρόγραµµα και βεβαίως και αυτοί από εδώ και πέρα µέσα
από την οργανωµένη δοµή -διότι όλες αυτές οι πληρωµές περ-
νούν µέσα από οργανωµένες δοµές- θα απολαµβάνουν αυτά που
οι συνάδελφοί τους αγρότες στην περιοχή παίρνουν. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ: Κύριε Υπουργέ, παραδεχθήκατε ένα
σκάνδαλο. Έχει πάει ο φάκελος στον εισαγγελέα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Προχωρούµε στην
έβδοµη µε αριθµό 16/3-10-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύ-
κλου του Βουλευτή Έβρου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αναστάσιου
Δηµοσχάκη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
µων, σχετικά µε τη στήριξη και την ανάπτυξη της σηροτροφίας
στο Σουφλί. 

Ορίστε, κύριε Δηµοσχάκη, έχετε τον λόγο. 
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ (ΤΑΣΟΣ) ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, η περιοχή του Σουφλίου έχει αποτελέσει κέν-

τρο µεταξοπαραγωγής διεθνούς εµβέλειας. Η παραδοσιακή
τέχνη από τους σηροτρόφους της Προύσας και το µεράκι των
κατοίκων του Σουφλίου µετέτρεψαν τον κάµπο τους σε έναν απέ-
ραντο µορεώνα τόσο από τη µία πλευρά του ποταµού όσο και
από την απέναντι, που δυστυχώς συµπεριελήφθη στην τουρκική
επικράτεια, που ήταν και η πραγµατική της ενδοχώρα. 

Η παγκόσµια φήµη του µεταξιού του Σουφλίου προπολεµικά
βασίστηκε στην τέχνη και την εργατικότητα των κατοίκων του,
αλλά και στις ιδανικές συνθήκες της περιοχής. 

Πράγµατι, σε µια προσπάθεια αναβίωσης στη δεκαετία του
1980 της σηροτροφίας στην περιοχή, ειδικοί από την Κίνα επί της
σηροτροφίας επιβεβαίωσαν την καταλληλότητα του εδάφους,
του κλίµατος, αλλά και του εξαιρετικού µορεώνα του κεντρικού
Έβρου. Μάλιστα, κοντά στα δέντρα ποικιλίας «Προύσας» φυτεύ-
τηκαν και δένδρα κατάλληλης κινεζικής ποικιλίας, ενώ νέες και

πιο σύγχρονες µέθοδοι σηροτροφίας µεταλαµπαδεύτηκαν σε
ορισµένους από τους κατοίκους. 

Οι επιδοτήσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης αποτέλεσαν σηµαν-
τικό κίνητρο για την αναβίωση της σηροτροφίας και της ενασχό-
λησης µε αυτή περισσότερων σηροτρόφων, όµως, η διάρθρωσή
τους δεν επέφερε το µέγιστο δυνατό αποτέλεσµα. 

Σήµερα υπάρχει ακόµα ικανός αριθµός επαγγελµατιών στο
Σουφλί, αλλά δεν έχουν βρει πρόσφορο έδαφος. Καθολικό είναι
το αίτηµα για επαναπροσδιορισµό του τρόπου στήριξης της ση-
ροτροφίας µέσω των επιδοτήσεων της Ευρωπαϊκής Ένωσης και
λοιπών χρηµατοδοτικών εργαλείων, έτσι ώστε να συνεχιστεί η
βιωσιµότητα των σηµερινών σηροτροφιών, αλλά να δοθεί πλέον
έµφαση στην αναπτυξιακή διάσταση της εν λόγω δραστηριότη-
τας και να γίνει εκµετάλλευση των πολλαπλασιαστικών οφελών
της. 

Βασικό ζήτηµα παραµένει η µεγιστοποίηση, αλλά και η καθε-
τοποίηση της παραγωγής µέσα από τη µεταποίηση του βασικού
προϊόντος, ώστε όσο το δυνατό µεγαλύτερο µέρος από την προ-
στιθέµενη αξία του µεταξιού να µπορεί να παραµένει στο Σουφλί.
Η αρχική µεταποίηση µπορεί να µετατραπεί σταδιακά σε παρα-
γωγή τελικών προϊόντων υψηλής ποιότητας, εξωστρεφούς χα-
ρακτήρα, τα οποία θα καταστήσουν το Σουφλί brand name
διεθνούς βεληνεκούς. 

Με βάση τα παραπάνω, ερωτάσθε, πρωτίστως, εάν σκοπεύετε
να προχωρήσετε στη βελτίωση και αναδιάρθρωση των προγραµ-
µάτων ενίσχυσης της σηροτροφίας, έτσι ώστε να προωθηθεί και
η καθετοποίηση της παραγωγής και η πλήρης εκµετάλλευση του
προϊόντος των σηροτρόφων.

Επιπλέον, ερωτάσθε τι άλλα µέτρα και δράσεις πρόκειται να
λάβετε για τη στήριξη και προώθηση του µεταξιού.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ, κύριε

Δηµοσχάκη. 
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Κύριε συνάδελφε, να συµφωνήσω µαζί σας ότι
η ανάπτυξη του κλάδου της σηροτροφίας µπορεί να δώσει στον
αγροτικό πληθυσµό, ειδικά των ορεινών και µειονεκτικών περιο-
χών, µια δραστηριότητα η οποία θα στηρίξει και το οικογενειακό
τους εισόδηµα, γιατί στη χώρα µας πραγµατικά επικρατούν ιδα-
νικές κλιµατολογικές συνθήκες που ευνοούν τη δυνατότητα
τριών εκτροφών µεταξοσκώληκα κατά τη διάρκεια του έτους -
εαρινή, θερινή, φθινοπωρινή- και βεβαίως, αυτό σηµαίνει και δυ-
ναµική ανάπτυξη στον συγκεκριµένο κλάδο. 

Επιπλέον, η τεχνογνωσία του εργατικού δυναµικού, ιδιαίτερα
στη συγκεκριµένη περιοχή, διασφαλίζει και την παραγωγή κου-
κουλιών υψηλής ποιότητας και απόδοσης, που σηµαίνει εξαιρε-
τικής ποιότητας µετάξι, που µπορεί να είναι ανταγωνιστικό και
σε διεθνείς αγορές, ιδιαίτερα στις χώρες της Ασίας, από τις
οποίες και εισάγεται.

Οι πληρωµές που έχουν πραγµατοποιηθεί από τον ΟΠΕΚΕΠΕ
για το έτος 2015 ανέρχονται σε 637 χιλιάδες ευρώ. Έχουν δοθεί
σε εξήντα τέσσερις δικαιούχους. Σαράντα τρεις είναι οι δικαιού-
χοι από τον Έβρο, µε ενίσχυση 290 χιλιάδων ευρώ. 

Εµείς µε υπουργική απόφαση, η οποία καθόριζε τις λεπτοµέ-
ρειες χορήγησης συνδεδεµένης ενίσχυσης στον τοµέα στης ση-
ροτροφίας για το χρονικό διάστηµα 2015–2020, έχουµε προ-
βλέψει ένα ποσό 4,7 εκατοµµύρια ευρώ. Η χρηµατοδότηση αυτή
προέρχεται από πόρους του άρθρου 53 του κανονισµού και βε-
βαίως δίνεται µε συγκεκριµένες προϋποθέσεις, πώς θα προµη-
θεύονται τον µεταξόσπορο, τι θα περιέχει το κάθε κουτί, πόσα
τουλάχιστον αυγά µεταξοσκώληκα. Είναι οι διαδικασίες τις τεχνι-
κές λεπτοµέρειες των οποίων θα τις µάθουν όσοι ενδιαφέρονται. 

Αυτό που θέλω να σας πω κλείνοντας την παρέµβασή µου είναι
ότι ήδη και η Γενική Γραµµατεία Βιοµηχανίας συντάσσει στοχευ-
µένη µελέτη για την εξειδίκευση συγκεκριµένου σχεδίου δράσης
για την ανάπτυξη της σηροτροφίας στη χώρα µας και ιδιαίτερα
για τη συγκεκριµένη περιοχή.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κύριε Δηµοσχάκη,
έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία σας.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ (ΤΑΣΟΣ) ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, το

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 13 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2016 625



θέµα είναι να περάσουµε από τα λόγια στις πράξεις.
Μιλήσατε για χρηµατοδότηση όλων αυτών των ανθρώπων που

ασχολούνται µε τον πρωτογενή τοµέα. Πόσα από αυτά τα προ-
ϊόντα τα οποία έβγαλαν οι παραγωγοί µας έχουν µετατραπεί σε
προϊόντα δευτερογενούς και τριτογενούς τοµέα; Το γνωρίζετε;
Εµείς εδώ έχουµε το έλλειµµά µας. Το έλλειµµά µας είναι ότι δεν
µπορούµε να παράγουµε προϊόντα δευτερογενούς και τριτογε-
νούς τοµέα. 

Η περιοχή του Σουφλίου σάς προσφέρει πεδίον δόξης λαµ-
πρόν και νοµίζω ότι θα πρέπει να σκύψετε πάνω στο πρόβληµα,
διότι διαπιστώνω ότι δεν έχετε σκύψει τόσο εσείς, όσο και οι συ-
νεργάτες σας.

Τον µήνα Ιούνιο παρέδωσα στον Αναπληρωτή Υπουργό Ανά-
πτυξης το παρόν σηµείωµα, προκειµένου να προετοιµαστεί µε
τους επιτελείς και τους συνεργάτες του και προκειµένου να µε-
ταβώ σε ώρα και σε ηµέρα προγραµµατισµένη από τον ίδιο και
να µας ενηµερώσει, πρώτον για τις δασώσεις των γαιών, δεύτε-
ρον για την ανάπτυξη µεταξοπαραγωγής στον Έβρο, τρίτον για
τα στατιστικά στοιχεία αναφορικά µε τις ζωονόσους και τέταρτον
για τους βαµβακοκαλλιεργητές. 

Αν πήρατε εσείς τηλέφωνο, πήρα και εγώ. Αυτή είναι η συµπε-
ριφορά του Υπουργού απέναντι σε έναν Βουλευτή. Φαντάζοµαι
ποια θα είναι απέναντι στους πολίτες.

Από την άλλη πλευρά, το ζήτηµα είναι να προχωρήσετε άµεσα
σε στοχευµένες παρεµβάσεις για τη στήριξη της σηροτροφίας.
Οι παρεµβάσεις σας αυτές πρέπει να γίνουν και στον πρωτογενή
και στον δευτερογενή τοµέα. Υπάρχουν τα κτήρια, υπάρχουν οι
υποδοµές, υπάρχουν τα υφαντήρια, υπάρχουν τα αναπηνιστήρια.
Νοµίζω ότι θα πρέπει µέσα από έναν σχεδιασµό ακόµα και να επι-
στρατεύσετε και το τοπικό πανεπιστήµιο, το Δηµοκρίτειο Πανε-
πιστήµιο. Έχει εξαίρετους επιστήµονες και µπορεί να σας
φανούν χρήσιµοι. Μάλιστα προς αυτήν την κατεύθυνση κινείται
ο οµιλών, διότι έχουµε σοβαρότατα προβλήµατα από τα αλλε-
πάλληλα πληµµυρικά φαινόµενα στον Έβρο και στους παραπο-
τάµους του, µε αποτέλεσµα να µην µπορούµε να καλλιεργήσου-
µε αυτές τις παραγωγές που είναι απαραίτητες για την περιοχή
µας.

Νοµίζω, κύριε Υπουργέ, ότι πρέπει να σκύψετε πάνω στα προ-
βλήµατα του Έβρου. Μπορεί ο Έβρος να είναι πολύ µακριά,
όπως λέτε ορισµένοι εδώ στην Αθήνα, αλλά τα προβλήµατα θα
µας πνίξουν όλους.

Επίσης, θα ήθελα, πέρα από αυτό που σας λέω, να τονίσω ότι
έχετε µεγάλη δυνατότητα να αξιοποιήσετε το Σουφλί. 

Κύριε Πρόεδρε, θέλω να υπογραµµίσω –και για τα Πρακτικά
της Βουλής- ότι στο πλαίσιο αναπτυξιακών νόµων, δεκαοκτώ επι-
χειρηµατίες του Σουφλίου πήραν τα δάνεια τα οποία προβλέπον-
ται. Και οι δεκαοκτώ επιχειρήσεις εδώ και δεκαετίες είναι εν ζωή.
Αυτοί είναι οι νοικοκυραίοι του Σουφλίου και έτσι πρέπει να τους
συµπεριφερθείτε.

Θα ήθελα, µε την ευκαιρία που είστε εδώ, στα υπουργικά έδ-
ρανα, να κοιτάξετε το θέµα των κτηνιάτρων του Έβρου και ιδιαί-
τερα της Ορεστιάδας. Έχει µείνει ένας. Δεν φτάνει ούτε για να
επιβλέψει στα σφαγεία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ολοκληρώστε,
κύριε Δηµοσχάκη.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ (ΤΑΣΟΣ) ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε
Πρόεδρε. 

Επίσης, ένα σοβαρό θέµα που θα ήθελα να προσέξετε, είναι
το εξής: Ξεκίνησε ήδη η λειτουργία του εργοστασίου ζάχαρης
Ορεστιάδας. Οι προσλήψεις από τη λεγόµενη εταιρεία έγιναν µε
νόµιµο τρόπο; Προσλήφθηκαν αυτοί που ήταν απαραίτητοι για
το εργοστάσιο, προκειµένου να λειτουργήσει; Η πρόσληψη όλων
αυτών πού έγινε; 

Θα θέλαµε να µας ενηµερώσετε, κύριε Υπουργέ. Νοµίζω ότι
έχετε την ευαισθησία και θα τα ερευνήσετε και θα δώσετε λύσεις
στα προβλήµατά µας.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αναστάσιος (Τάσος) Δηµο-

σχάκης καταθέτει για τα Πρακτικά σχετικό έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Τον λόγο έχει ο κ.
Αποστόλου.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Κύριε συνάδελφε, καταλαβαίνω την αγωνία σας
για ένα σωρό θέµατα που θέσατε. Αυτή την ώρα όµως έχουµε
µία συγκεκριµένη κοινοβουλευτική ερώτηση και σ’ αυτήν θα σας
απαντήσω.

Λέτε να αφήσουµε τα λόγια και να προχωρήσουµε σε πράξεις.
Μα, αυτό κάνουµε. Σας είπα προηγουµένως ότι συνδέσαµε τη
σηροτροφία µε τις συνδεδεµένες ενισχύσεις και για τα επόµενα
πέντε χρόνια. Εξασφαλίσαµε 4,7 εκατοµµύρια. 

Έχουµε µπροστά µας ένα πρόγραµµα αγροτικής ανάπτυξης
που έχει συγκεκριµένο µέτρο, η δράση 4-2-1, η οποία έχει ως βα-
σικό στόχο τη µεταποίηση και την εµπορία των αγροτικών προ-
ϊόντων. Μέσα σ’ αυτή τη δράση θα εντάξουµε οπωσδήποτε και
τα ζητήµατα που έχουν σχέση µε τη σηροτροφία, δεδοµένου ότι,
όπως και εσείς, και εµείς αναγνωρίζουµε ότι η ελληνική παρα-
γωγή έχει όλες τις δυνατότητες και τις προϋποθέσεις, ακόµα και
να ανταγωνιστεί διεθνώς.

Άρα, λοιπόν, όταν έχουµε ένα πρόγραµµα που λέει ότι µπο-
ρούµε µέχρι ένα κόστος επένδυσης των 10 εκατοµµυρίων ευρώ,
ιδιαίτερα για την περιοχή Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης,
όπου το ποσοστό της ενίσχυσης ξεπερνάει το 50% των επιλέξι-
µων δαπανών, ιδού πεδίον δόξης λαµπρόν όλοι µαζί –κι εσείς και
εµείς- να µπορέσουµε µέσα στο συγκεκριµένο επιχειρησιακό
πρόγραµµα να εντάξουµε δραστηριότητες. 

Έχουµε τα χρήµατα, έχουµε τη διάθεση, υπάρχει και ο κό-
σµος, άρα ποια καλύτερη περίοδος να κάνουµε πράξη αυτά που
λέµε; Θέλουµε τη συνεργασία σας. Πραγµατικά, ειδικά το κοµ-
µάτι της σηροτροφίας είναι ένα κοµµάτι που έχει συνδεθεί µε µία
συγκεκριµένη περιοχή και είναι καιρός, υπάρχουν δηλαδή οι δυ-
νατότητες, να αναπτυχθεί.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

Προχωρούµε στην τέταρτη µε αριθµό 58/10-10-2016 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου της Δηµοκρα-
τικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ–ΔΗΜΑΡ κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου
προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινω-
νικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε το «πάγωµα» των ληξιπρόθεσµων
οφειλών σε ΟΑΕΕ και ΕΤΑΑ.

Τον λόγο έχει ο κ. Κεγκέρογλου.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κατά την παρουσία του στις 10 Σεπτεµβρίου

στη Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης ο Πρωθυπουργός προέβη σε
δύο βασικές εξαγγελίες. Η µία αφορούσε τη θεσµοθέτηση του
ακατάσχετου επιχειρηµατικού λογαριασµού για τη διευκόλυνση
των επιχειρήσεων που βιώνουν τα δύσκολα και η δεύτερη αφο-
ρούσε το «πάγωµα» των ληξιπρόθεσµων οφειλών, αυτοαπασχο-
λουµένων και επαγγελµατιών προς τον ΟΑΕΕ και το ΕΤΑΑ.

Θα συζητήσουµε, βεβαίως, σήµερα τη δεύτερη που αφορά το
αντικείµενό σας, αν και η θεσµοθέτηση του ακατάσχετου επιχει-
ρηµατικού λογαριασµού θα διευκολύνει τη διαχείριση κυρίως
των ασφαλιστικών εισφορών, προκειµένου να καταβάλλονται και
των αµοιβών των εργαζοµένων, που είναι αντικείµενο του Υπουρ-
γείου σας και πρέπει να συνηγορήσετε προς το Υπουργείο Οι-
κονοµικών, κατά την άποψή µου, προς το σκοπό αυτό.

Ας έλθουµε τώρα στο θέµα των ληξιπρόθεσµων οφειλών. Εί-
χαµε µια συζήτηση εδώ, στη Βουλή, µε αφορµή επίκαιρη ερώ-
τηση για τη δυνατότητα επαναφοράς των εκατό δόσεων. Δεν
δόθηκαν συγκεκριµένες απαντήσεις για το θέµα των ληξιπρόθε-
σµων οφειλών. Θέλω λοιπόν να ρωτήσω συγκεκριµένα, όπως
ακριβώς είναι γραµµένα στην επίκαιρη ερώτηση, τα εξής:

Εντάσσονται ναι ή όχι στη δέσµευση του Πρωθυπουργού οι
ληξιπρόθεσµες οφειλές που έχουν προκύψει µέχρι σήµερα και
θα προκύψουν και το επόµενο διάστηµα από απώλεια της ρύθ-
µισης των εκατό δόσεων για τα ταµεία ΟΑΕΕ ΚΑΙ ΕΤΑΑ; Διότι
όσοι δεν µπήκαν ούτως ή άλλως θεωρώ ότι εντάσσονται.

Το δεύτερο ερώτηµα είναι το εξής: Από πότε θα ξεκινήσει να
ισχύει αυτό το «πάγωµα», ούτως ώστε να µπορούν να αξιοποι-
ήσουν το βελτιωτικό, πράγµατι, µέτρο της ασφαλιστικής ενηµε-
ρότητας επιχειρήσεις που µέχρι σήµερα δεν είχαν αυτή τη δυ-
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νατότητα; Πότε θα είναι σε θέση το Υπουργείο, η Κυβέρνηση να
ανακοινώσει ηµεροµηνίες και συγκεκριµένα πράγµατα. Έχει πα-
ρέλθει ήδη πάνω από ένας µήνας και για αυτή την κατηγορία των
επιχειρήσεων είναι πάρα πολύ σηµαντικός. Παρ’ ότι είναι ένας
µόνο µήνας, είναι πάρα πολύ µεγάλο διάστηµα, γιατί πλησιάζει
η 31-12-2016. Με αυτή την έννοια το λέω.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Θα απαντήσει ο

Υφυπουργός, ο κ. Πετρόπουλος.
Παρακαλώ, κύριε Πετρόπουλε, έχετε τον λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοι-

νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.

Σας είχα πει στην προηγούµενη συζήτησή µας -απάντησή µου
σε ίδια επίκαιρη ερώτησή σας- κύριε Κεγκέρογλου, ότι επεξερ-
γαζόµαστε ένα πλήρες σύστηµα που προσεγγίζει µε έναν πραγ-
µατικά αξιόπιστο τρόπο τις δυνατότητες των ασφαλισµένων να
καταβάλλουν οφειλές στα ασφαλιστικά ταµεία. Σας είπα ότι, όταν
τελειώσει αυτή η επεξεργασία, θα δοθεί στη γνώση και των
ασφαλισµένων ο µηχανισµός προκειµένου να τον αξιοποιήσουν.

Οι οφειλές είναι πάρα πολύ µεγάλες. Στον ΟΑΕΕ πρέπει να πω
ότι περίπου διακόσιες ενενήντα έξι χιλιάδες ασφαλισµένοι δεν
πληρώνουν εισφορές, τετρακόσιες τέσσερις χιλιάδες περίπου
είναι αυτοί που πληρώνουν και ένας µεγάλος αριθµός έχει ήδη
εδώ και καιρό απενταχθεί πλήρως, σταµατώντας τις δραστηριό-
τητές του.

Είναι µια εκρηκτική εικόνα. Έχω µιλήσει πάρα πολλές φορές
για το πρόβληµα αυτό και είναι ο λόγος για τον οποίο ο Πρωθυ-
πουργός εξήγγειλε αυτό το µέτρο του «παγώµατος» των οφει-
λών. Εννοείται ότι το «πάγωµα» αφορά όσους οφείλουν. Το έχω
δηλώσει ξανά, γιατί γίνονται πολλές φορές συνειδητές διαστρε-
βλώσεις από µερίδα ανθρώπων που θέλουν να εµφανίζουν µε δη-
µοσιεύµατα τα πράγµατα µε άλλον τρόπο από ό,τι εµείς δηλώ-
νουµε.

Χαρακτηριστικό παράδειγµα είναι σηµερινό πρωτοσέλιδο που
λέει «Φέρτε πίσω τις συντάξεις που σας δώσαµε». Τεράστιος, πη-
χυαίος τίτλος, όλη η σελίδα: «Φέρτε πίσω τις συντάξεις που σας
δώσαµε» και από το πρωί µε έχουν τρελάνει οι δηµοσιογράφοι
να πω τι είναι εκείνο που θα προκύψει ξαφνικά, όταν εγώ φέτος
τον Φεβρουάριο, ως Υφυπουργός, έβγαλα εγκύκλιο, ώστε να δί-
νουν στις συντάξεις µε τον παλιό τρόπο υπολογιζόµενες συντα-
ξιοδοτικές παροχές, διότι είχαν φτάσει στο σηµείο πάρα πολλοί
να µην παίρνουν ούτε ένα ευρώ. Αυτό µε τον παλιό τρόπο.

Ξαφνικά, βρίσκει ο ευφάνταστος δηµοσιογράφος, που επιδί-
δεται σε αυτόν τον ρόλο, ότι δεν θα παίρνουν τη σύνταξή τους
οι άνθρωποι όπως ακριβώς τη δίνουµε, γιατί θα αναγκαστούν να
την επιστρέψουν. Τίποτα ψευδέστερον!

Γι’ αυτό αναγκάζοµαι µερικές φορές να επεκτείνω την απάν-
τησή µου για να αποφεύγονται τέτοιου είδους δόλιες αναφορές
από µερίδα κάποιων που είναι ταγµένοι να χαλκεύουν στοιχεία,
φτιάχνοντας νούµερα από το µυαλό τους.

Το ερώτηµά σας, όµως, επειδή καταλαβαίνω ότι εκδηλώνεται
µε ένα ενδιαφέρον πάρα πολλών ασφαλισµένων να δουν τι θα
γίνει µε τις οφειλές τους, έχει αυτή την απάντηση, όπως είπα
πριν. Όσοι έχουν ληξιπρόθεσµες υποχρεώσεις προς τους φορείς
και δεν έχουν εξυπηρετηθεί, τονίζω ξανά αυτό που είχα πει -και
εσείς, επίσης, είχατε τονίσει- ότι δεν θα είναι καλό όσοι είναι στις
ρυθµίσεις των εκατό δόσεων να µπουν στον πειρασµό να σταµα-
τήσουν να πληρώνουν, γιατί θα χάσουν τις ωφέλειες. Όλοι θα
είναι µε αυτή την εξαγγελία καλυµµένοι και θα έχουµε αυτή τη
δυνατότητα µε το νέο σύστηµα ρύθµισης και των οφειλών να δι-
ευκολύνουµε αυτόν τον κόσµο µε «πάγωµα» όλων των οφειλών
από 1-1-2017.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κύριε Κεγκέρο-
γλου, έχετε και πάλι τον λόγο για τρία λεπτά.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ήδη ανέφερε τα στοιχεία ο κύριος Υπουργός γι’ αυτούς οι

οποίοι συνεχίζουν να εξυπηρετούν και να καταβάλλουν τις ασφα-
λιστικές εισφορές και βεβαίως, για αυτούς που δεν τις καταβάλ-
λουν και που είναι ή δεν είναι σε ρύθµιση.

Είναι µεγάλο το πρόβληµα και νοµίζω ότι χρειάζεται χρονοδιά-

γραµµα. Εάν καθυστερήσετε να εκδώσετε τις αποφάσεις σας για
τον συγκεκριµένο τρόπο µε τον οποίο θα ρυθµιστεί και θα εφαρ-
µοστεί η εξαγγελία του Πρωθυπουργού για το πάγωµα των λη-
ξιπρόθεσµων οφειλών, αυτό το οποίο προβλέπω είναι ότι θα
αυξηθεί κατακόρυφα το επόµενο διάστηµα ο αριθµός αυτών που
δεν θα εξυπηρετούνται, όχι κατ’ ανάγκην λόγω αδυναµίας. 

Εποµένως, είναι επείγον να βγει αυτή η απόφαση για να µην
έχουµε αυτήν την αρνητική εξέλιξη. Νοµίζω ότι το κατανοείτε
αυτό το οποίο σας λέω. Είναι µια πρόβλεψη για αρνητική εξέλιξη.
Προφανώς δεν είναι επιθυµία κανενός, ούτε της Κυβέρνησης
ούτε της Βουλής ούτε προφανώς και των ίδιων των συνταξιού-
χων που πρέπει να πάρουν συντάξεις. 

Με την ευκαιρία που µίλησα για τις συντάξεις, το δηµοσίευµα
που λέτε –εγώ δεν το είδα σήµερα- ενέχει τον κίνδυνο να είναι
αβάσιµο και για έναν άλλο λόγο, τον οποίο δεν είπατε. Από 13
Μαΐου και µετά δεν έχουν εκδοθεί κανονικές συντάξεις. Τι συν-
τάξεις έχουν πάρει οι άνθρωποι από τις 13 Μαΐου; Μπορεί να
έχουν πάρει προκαταβολή. Όµως, από τις 13 Μαΐου και µετά δεν
έχει πάρει κανένας συνταξιούχος κανονική σύνταξη. Εποµένως,
τι λεφτά τους ζητάτε πίσω; Με αυτήν την έννοια µπορεί να είναι
αβάσιµο. 

Όµως, για να το ξεχωρίσουµε, θα ήθελα να επιµείνω για το
χρονοδιάγραµµα. Θέλω να µου πείτε ένα θα είστε έτοιµοι µέχρι
το τέλος του Οκτωβρίου, το τέλος του Νοέµβρη ή το τέλος του
Δεκέµβρη. Σε κάθε περίπτωση, αυτό πρέπει να γίνει µέχρι τότε
για να έχουµε τον τρόπο υλοποίησης της δέσµευσης του Πρω-
θυπουργού. Δεν είναι δυνατόν αυτό να µείνει στον αέρα. Δεν
είναι δυνατόν να αιωρείται ο τρόπος εφαρµογής και, άρα, ο κάθε
ασφαλισµένος και υπόχρεος να ερµηνεύσει την εξαγγελία όπως
θέλει ή όπως νοµίζει, κάτι που σηµαίνει ότι θα προβεί σε ενέρ-
γειες οι οποίες µπορεί να µην του βγουν σε καλό. 

Όµως, αυτό το περιθώριο δεν πρέπει να το αφήσετε εσείς µε
την έγκαιρη έκδοση απόφασης ή νοµοθετικής ρύθµισης. Κατ’
αρχάς χρειάζεται νοµοθετική ρύθµιση; Δεν µας είπατε. Θα έρθει
εδώ στη Βουλή; Αν είναι έτσι, γιατί δεν στέλνετε ένα προσχέδιο
στην επιτροπή ώστε να εκφράσουµε την άποψή µας και να το
δούµε όσο το δυνατόν συντοµότερα; Είναι αντικείµενο διαπραγ-
µάτευσης µε τους θεσµούς; Αυτό είναι ένα άλλο ερώτηµα. Δεν
λέω, βέβαια, αν την έκανε την ερώτηση κάποιος άλλος σε µια
άλλη περίοδο. Εκεί µπορεί να έλεγε άλλα πράγµατα, όπως «Πε-
ριµένετε την έγκριση των τάδε και τάδε…», χρησιµοποιώντας και
άλλους τέτοιους χαρακτηρισµούς.

Εγώ ρωτώ το εξής: Είναι αντικείµενο διαπραγµάτευσης µε
τους θεσµούς; Κύριε Υπουργέ, σας παρακαλώ πολύ, περιµέ-
νουµε συγκεκριµένες απαντήσεις.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ, κύριε
Υφυπουργέ, έχετε τον λόγο.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ελπίζω ότι
η επόµενη φορά που θα ρωτάτε θα είναι µετά την έκδοση των
αποφάσεών µας και των νοµοθετικών ρυθµίσεων που θα χρει-
αστούν. Μη µε ξανακαλέσετε για τα ίδια πράγµατα γιατί πρέπει
να δουλέψουµε για να γίνει αυτό το οποίο έχουµε εξαγγείλει και
θέλει πάρα πολλή δουλειά. 

Κύριε Κεγκέρογλου, αντιλαµβάνεστε κι εσείς ότι θέλει δουλειά
για να κωδικοποιήσεις και να συστηµατοποιήσεις τις οφειλές µε
έναν τρόπο που ένα πληροφοριακό σύστηµα θα επεξεργάζεται
τη δέσµη των πληροφοριών ώστε να βλέπει ποιο είναι το προφίλ
του οφειλέτη για να µην στραγγαλίζεται. Αυτήν την περίοδο που
έχει διανυθεί από το 2010 µέχρι τώρα, ο καθένας ήταν στη µέγ-
γενη αυτής της πίεσης της εξόφλησης χρεών αδυνατώντας να
τα εξοφλήσει και κανείς δεν λάµβανε υπ’ όψιν του τι πραγµατικά
µπορεί να κάνει. Έτρεχαν πάρα πολλοί υπάλληλοι, δικηγόροι,
ένας µηχανισµός ολόκληρος κυνηγώντας το ανείσπρακτο και το
αδύνατο να εισπραχθεί µε έναν τρόπο οριζόντιο. 

Αυτό, λοιπόν, είναι που αντιµετωπίζουµε και αυτό θέλει πάρα
πολλή δουλειά. Θέλουµε να το δούµε µέσα από την εµπειρία αν-
τίστοιχων περιπτώσεων. Το βλέπουµε ήδη. Έχουµε δουλέψει ήδη
πάρα πολύ σ’ αυτό, αλλά δεν είναι κάτι που το τελειώνεις µέσα
σε ένα σύντοµο χρονικό διάστηµα ενός µήνα. 

Είναι βέβαιο πάντως ότι πριν εφαρµοστεί η εξαγγελία του «πα-
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γώµατος», όλο αυτό θα το έχουµε ολοκληρώσει. Δουλεύουµε
πάρα πολύ και µε πολλούς επιστήµονες για να το πετύχουµε
αυτό. Είµαι βέβαιος ότι είναι κάτι το οποίο θα το υποστηρίξετε
νοµοθετικά, αν χρειαστεί και θα το ψηφίσετε.

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου
και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, τριάντα
έξι επισκέπτες από το Κέντρο Ηµέρας Ψυχικής Υγιεινής Πειραιά
και από τον Σύλλογο Γονέων Υποστηριζόµενης Διαβίωσης «Το
Πέταγµα» στην Αγία Παρασκευή Αττικής. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Και προχωρούµε στην ένατη µε αριθµό 3/3-10-2016 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Αχαΐας του Ποταµιού
κ. Ιάσονα Φωτήλα προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και
Δικτύων, σχετικά µε την ακύρωση δηµοπράτησης του δρόµου
Πατρών-Πύργου. 

Στην ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Σπίρτζης. 
Ορίστε, κύριε Φωτήλα, έχετε τον λόγο. 
ΙΑΣΟΝΑΣ ΦΩΤΗΛΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, έρχοµαι σήµερα εδώ ως Αχαιός Βουλευτής να

συµµεριστώ µαζί σας, όπως και µε τους συµπολίτες µου, τις ανη-
συχίες που έχουµε σε όλη την Αχαΐα, αλλά και όλη τη Δυτική Ελ-
λάδα, την Πελοπόννησο και τις Ιόνιες Νήσους για τον πολύπαθο
δρόµο της Πατρών-Πύργου.

Τα διάφορα χρονοδιαγράµµατα που ανακοίνωσε η Κυβέρνηση
για την ολοκλήρωση των δηµοπρασιών –και όχι µόνο- δυστυχώς
δεν επαληθεύτηκαν. Επαληθεύτηκαν όµως οι φόβοι µας. 

Κύριε Υπουργέ, δεν ήρθαµε εδώ για να απολογηθούµε, όπως
είχατε ζητήσει τον Ιούνιο του 2016, ενώπιον όλων των παραγω-
γικών φορέων της αυτοδιοίκησης και των συλλογικοτήτων µέσω
των οποίων εκφράζαµε της ανησυχίες µας για την ολοκλήρωση
του έργου. Δεν θα απολογηθούµε που σαν πολίτες εκφράζαµε
τις ενστάσεις µας, σχετικά µε την τµηµατοποίηση της Πατρών-
Πύργου.

Η αναβολή της τέταρτης δηµοπράτησης –που σηµειωτέον,
σύµφωνα µε το πρώτο σας χρονοδιάγραµµα, έπρεπε και οι οκτώ
να έχουν ολοκληρωθεί µέχρι το καλοκαίρι του 2016- µας βάζει
σε σκέψεις για την ολοκλήρωση του έργου. Και, αλήθεια, θα θέ-
λαµε να µάθουµε αν είναι το τελευταίο χρονοδιάγραµµα, αν είναι
οριστικό ή αν µπορεί και να αλλάξει ξανά. 

Οι συµπολίτες µου και εγώ νιώθουµε ότι κολυµπάµε σε βαθιά
νερά µε τον χρόνο να σφίγγει ασφυκτικά. Καταλαβαίνετε ότι ένας
δρόµος αξίας 435 εκατοµµυρίων δεν µπορεί να χρηµατοδοτηθεί
από το Ταµείο Δηµοσίων Επενδύσεων, που όλα κι όλα έχει 700
εκατοµµύρια. 

Εποµένως, το 2021 γίνεται ο τερµατικός σταθµός, δηλαδή δεν
έχει παραπέρα. Είµαστε στο τώρα ή στο ποτέ, µε το «ποτέ» να
µας κλείνει το µάτι. 

Και για να είµαι πιο συγκεκριµένος, ας δούµε ποια είναι τα δε-
δοµένα που έχουµε αυτήν τη στιγµή. Έχει αναδειχθεί µειοδότης
–κατά περίεργη σύµπτωση ένας και για τις τρεις δηµοπρατήσεις-
µε πολύ υψηλές εκπτώσεις, χωρίς να υπάρχουν νοµικές συµβά-
σεις για τα δηµοπρατηθέντα κοµµάτια. 

Επίσης, θα ήθελα να επισηµάνω και την αγωνία µου για τις µε-
γάλες εκπτώσεις και για το κατά πόσον θα µπορέσουν να ολο-
κληρωθούν τα έργα. Η εµπειρία έχει δείξει ότι συνήθως αυτές
βολεύουν τον εργολάβο και όχι το έργο. Δεν θέλω να επεκταθώ
σ’ αυτό, αλλά µακάρι στο µέλλον να διαψευστώ. 

Όµως, έχουµε ακόµα πέντε διαγωνισµούς που πρέπει να ολο-
κληρωθούν µέχρι το τέλος του χρόνου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα για λίγο την ανοχή σας. 
Σύµφωνα µε το τελευταίο χρονοδιάγραµµα, πότε θα γίνει ο κα-

θένας από αυτούς τους διαγωνισµούς; Ποιο είναι το χρονοδιά-
γραµµα του καθενός και ελαχιστοποιήσαµε την πιθανότητα να

βρούµε ξανά εµπόδια στην πορεία εξέλιξης; 
Και µια και µιλάµε για εµπόδια, ξέρετε καλά ότι υπάρχουν σε

εκκρεµότητα οκτώ µεγάλες δικαστικές διαµάχες από απαλλο-
τριώσεις, όπως φυσικά και ό,τι άλλο µπορεί να προκύψει σε
σχέση µε τους αρχαιολογικούς χώρους που θα επιφέρουν επι-
πλέον χρονοκαθυστέρηση. Όµως, ο Γολγοθάς δεν σταµατάει
εδώ, γιατί µετά το Ελεγκτικό Συνέδριο θα πρέπει να αποφασίσει
για τους µειοδότες και να ανάψει ή όχι το πράσινο φως. 

Και δεν φτάνουν όλα τα παραπάνω, αλλά ξεχνάµε και έναν
άλλον παράγοντα, ο οποίος ελπίζω να µην αποβεί και µοιραίος.
Πρέπει να ετοιµαστεί ο φάκελος µεγάλου έργου προς την Ευρω-
παϊκή Ένωση. Και κάπου εδώ ξεκινά το µέτρηµα: τέσσερις µήνες
για να µάθουµε αν το έργο θα εγκριθεί από τα αρµόδια όργανα,
τέσσερις µήνες τουλάχιστον για να γίνει η περιβαλλοντική µελέτη
και η µελέτη κόστους-οφέλους. 

Και εδώ υπάρχει ένα µεγάλο ερωτηµατικό: Πόσο βέβαιοι είµα-
στε ότι το έργο θα πάρει θετική έγκριση από την Ευρωπαϊκή
Ένωση, όταν ο φάκελος µεγάλου έργου ο οποίος ετοιµάζεται
προβλέπει, απ’ ό,τι ξέρουµε, ένα ενιαίο έργο –αυτός ο φάκελος
θα πάει στην Ευρωπαϊκή Ένωση-, ενώ στην πραγµατικότητα το
έργο είναι τµηµατοποιηµένο. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επαναληπτικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, τελειώνω. Άλλωστε, είµαστε οι τελευταίοι. 
Κύριε Υπουργέ, υπάρχει δυσπιστία που ξεκινάει από τον µέχρι

τώρα γνωστό µειοδότη. Και µε όλα αυτά που έχουµε ζήσει τε-
λευταία, ανησυχούµε αν θα βρει ακόµα και τα χρήµατα για τις
εγγυητικές καλής εκτέλεσης. 

Κλείνοντας, λοιπόν, σας ρωτώ τα εξής: Σχετικά δηµοσιεύµατα
κάνουν λόγο ότι τον Οκτώβρη θα ήταν έτοιµος ο µεγάλος φάκε-
λος έργου. Μάλιστα, το έργο έχει ανατεθεί στο ΥΠΟΜΕΔΙ. Σε τι
στάδιο είναι, λοιπόν; Πότε θα ολοκληρωθεί; Πότε θα κατατεθεί
στην Ευρωπαϊκή Ένωση; Ποιο είναι το ακριβές χρονοδιάγραµµα
για τις υπόλοιπες δηµοπρατήσεις; Θα δεσµευτείτε ότι αυτήν τη
φορά θα το τηρήσετε; 

Επίσης, θα ήθελα να σας ρωτήσω αν θα προβείτε σε κάποια
νοµοθετική ρύθµιση σε σχέση µε τον ν.4412/2016, ο οποίος έχει
παγώσει όλες τις δηµόσιες συµβάσεις και δεν µπορεί να προχω-
ρήσει τίποτα. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κι εγώ σας ευχα-

ριστώ.
Παρακαλώ, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.  
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και

Δικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Και µιας που είµαστε οι τελευταίοι, εάν συµφωνεί ο κ. Φωτή-

λας, να έχουµε λίγο χρόνο παραπάνω για να δοθούν οι απαραί-
τητες απαντήσεις. 

Αξιότιµε συνάδελφε, θα σας απαντήσω σε µία µία τις ερωτή-
σεις σας. 

Η πρώτη είναι ότι µε ρωτάτε για ποιους λόγους αναβλήθηκε ο
τέταρτος διαγωνισµός και ποια είναι η νέα ηµεροµηνία, το σχε-
τικό χρονοδιάγραµµα. Υπάρχουν τρεις εκδοχές: Η πρώτη εκδοχή
είναι της Υπηρεσίας. Θα σας την διαβιβάσω, θα την καταθέσω
µετά και επειδή έχω να καταθέσω πολλά, θα σας τα δώσω στο
τέλος όλα µαζί. Η δεύτερη εκδοχή είναι των δηλώσεων που έχει
κάνει το κόµµα σας και εσείς σε σχέση µε το συγκεκριµένο έργο.
Και η τρίτη εκδοχή είναι του πολιτικού στησίµατος που η Νέα Δη-
µοκρατία, το ΠΑΣΟΚ και δυστυχώς, και το δικό σας κόµµα συµ-
µετέχει µαζί µε τους αγαπηµένους γνωστούς εκδότες και κανα-
λάρχες. 

Θα σας αναφέρω, λοιπόν, ότι ο συγκεκριµένος διαγωνισµός
οδηγήθηκε σε αναβολή γιατί το Τεχνικό Επιµελητήριο δεν όρισε
ως όφειλε εµπρόθεσµα εκπρόσωπο στην επιτροπή διαγωνισµού. 

Θα σας καταθέσω στα Πρακτικά όλη τη σχετική αλληλογρα-
φία, τις προσκλήσεις από το Υπουργείο, τον ορισµό εκπροσώπων
των φορέων ΣΑΤΕ, ΠΕΔΜΕΔΕ, ΠΕΣΕΔΕ, ΚΕΔΕ, τα απαντητικά
τους έγγραφα. Προκύπτει ότι όλοι οι φορείς είχαν ορίσει εκπρο-
σώπους µέχρι τις 30 Αυγούστου. Το Τεχνικό Επιµελητήριο όρισε
στις 27 Σεπτεµβρίου, την ηµέρα του διαγωνισµού δηλαδή, στις
5 η ώρα το απόγευµα. 
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Επίσης, θα σας καταθέσω και το έγγραφο του Τεχνικού Επι-
µελητηρίου και την αλληλογραφία µε το Τεχνικό Επιµελητήριο,
διότι το βράδυ της 26ης Σεπτεµβρίου βγάλαµε δελτίο Τύπου για
να ενηµερώσουµε για την αναβολή του διαγωνισµού. Μας απάν-
τησε το Τεχνικό Επιµελητήριο ότι µπορούσαµε να ορίσουµε κά-
ποιον άλλο από πίνακα. Και απάντησε και η Υπηρεσία σε αυτό,
ότι ουδέποτε η αρµόδια υπηρεσία έχει προχωρήσει στο να βάλει
άλλον εκπρόσωπό λόγω της ιδιαιτερότητας των επιτροπών δια-
γωνισµού. 

Εποµένως, µάλλον είναι λίγο παράξενο να σταλεί εκπρόσωπος
του ΤΕΕ µετά το δελτίο Τύπου για αναβολή λόγω του ότι δεν είχε
στείλει εκπρόσωπο. Αυτή είναι η πρώτη εκδοχή. 

Αυτή είναι η πρώτη εκδοχή. Και βέβαια, τα λέει η Υπηρεσία
πολύ καλά, θα σας παρακαλούσα να ρίξετε µια µατιά στην απάν-
τηση της, για όλο το ιστορικό του έργου. 

Εγώ θέλω να ξεχωρίσω µερικά πράγµατα. Κατ’ αρχάς, να σας
προβληµατίσει, αν κάναµε τον διαγωνισµό χωρίς τον εκπρόσωπο
του TEE τι θα λεγόταν. Σκεφτείτε να µη βάζαµε τον εκπρόσωπο
του ΤΕΕ και να έδινε πάλι η εταιρεία, που έχει µειοδοτήσει στα
προηγούµενα και να ήταν πάλι µειοδότρια, τι θα λεγόταν. 

Όµως, το ξεπερνάµε αυτό. Πάµε στον φάκελο µεγάλου έργου.
Και µετά θα πάµε στη δεύτερη και στην τρίτη εκδοχή. Φάκελος
µεγάλου έργου και µελέτη κόστους-οφέλους έπρεπε να έχει
γίνει. Το έργο ήταν ενταγµένο στην ενιαία παραχώρηση Πάτρα-
Πύργος, Αθήνα-Κόρινθος, δεν υπήρχε. Ξέρετε ότι στην αναθεώ-
ρηση στην προηγούµενη Κυβέρνηση βγήκε εκτός. Έγινε
δηµοπράτηση του έργου. Όχι ο φάκελος µεγάλου έργου δεν έχει
γίνει, αλλά ούτε µελέτη κόστους- οφέλους! Και πώς να γίνει; Με
0% έκπτωση, όπως έγινε η «Ολύµπια» ή είναι πραγµατική έκταση
έκπτωση, όπως γίνεται σήµερα; Πώς να γίνει, µε πλασµατικές πο-
σότητες, που κάποιοι διαγωνιζόµενοι θα τις ήξεραν και κάποιοι
όχι, ή µε πραγµατικές, όπως σήµερα; Πώς θα γινόταν η µελέτη
κόστους-οφέλους; 

Πώς θα πάει ο φάκελος µεγάλου έργου στις υπηρεσίες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης και θα πούµε «µας κοστίζει τόσο»; Με τι
ποσό, µε τον προϋπολογισθέντα πεντακόσια εκατοµµύρια, µε 0%
έκπτωση, µε συµµετέχοντες λίγες µόνο εταιρείες, που εκεί κα-
τευθυνόταν το έργο; 

Αυτά, λοιπόν, τα γνωρίζει ο τεχνικός κόσµος της χώρας, το
πώς γίνονταν τα έργα και ότι –να µην πω βαριά κουβέντα- κατευ-
θυνόντουσαν στις µεγάλες εταιρείες. Τα ξέρετε πάρα πολύ καλά. 

Και είναι πολιτική µας επιλογή οι διαγωνισµοί να γίνονται µε
διαφάνεια και να απευθύνονται σε περισσότερες εταιρείες, ώστε
να µπορεί να αυξάνεται ο ανταγωνισµός. 

Εκτός από αυτά τα έγγραφα, θα καταθέσω και τις απαντήσεις
της Υπηρεσίας στη συνέχεια. Θέλω, όµως, για το ιστορικό να
σχολιάσω δύο σηµεία που αναφέρει η Υπηρεσία: 

Το πρώτο είναι ότι οι οικονοµικές προσφορές των διαγωνιζο-
µένων -για να καταλάβουµε όλοι τι λέµε- θα γινόντουσαν µε κατ’
αποκοπή τιµές για οµάδες εργασιών, χωρίς το δηµόσιο να δε-
σµεύεται για την ακρίβεια των προµετρήσεων των εργασιών µε
τον προηγούµενο, ενιαίο διαγωνισµό. 

Δεύτερον, λέει η Υπηρεσία: «Το εξ αντικειµένου σαφές πλεο-
νέκτηµα των εταιρειών που ήταν µέλη του παραχωρησιούχου και
είχαν συµµετάσχει στην εκπόνηση των µελετών και στην κατα-
σκευή µέρους των εργασιών του δηµοπρατούµενου έργου, όχι
µόνο δεν ελαχιστοποιείτο, αλλά αντίθετα αυξανόταν µε το επιλε-
γέν σύστηµα υποβολής προσφορών». Τι λέει, δηλαδή, η Υπηρε-
σία; Ότι οι εταιρείες που µετέχουν στην κοινοπραξία κατασκευής
της «Ολυµπίας Οδού» και συµµετείχαν στις µελέτες είχαν τα δε-
δοµένα, ενώ κάποιοι άλλοι δεν τα είχαν. Και γι’ αυτό το θέµα έχει
γίνει ένσταση και από µία από τις λίγες µεγάλες εργοληπτικές
εταιρείες που δεν συµµετείχαν.

Λέει και άλλα πολλά ενδιαφέροντα πράγµατα η Υπηρεσία. Και
καλό θα ήταν, αν ενδιαφέρεται πραγµατικά κάποιος, να τα δια-
βάσει. Λέει, για παράδειγµα, ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση δεν θα δε-
χόταν µε 0% έκπτωση τη µελέτη κόστους-οφέλους και τον
φάκελο µεγάλου έργου και θα υπολόγιζε µεσοσταθµικά µια άλλη
έκπτωση. 

Άρα, κύριε Φωτήλα, καλό θα είναι αυτά να τα κοινοποιήσετε
και στην τοπική κοινωνία για να ξέρουν όλοι τι πραγµατικά γίνεται

και τι λέγεται. 
Και για να µην τρώω τον χρόνο, θα πω στη δευτεροµιλία µου

για τη δεύτερη εκδοχή, για τις δηλώσεις του Ποταµιού και του
φίλτατου και αγαπητού πραγµατικά συναδέλφου που έκανε την
επίκαιρη ερώτηση, όπως επίσης και για την τρίτη εκδοχή, που
έχει να κάνει µε τα κανάλια και πώς τα αντιµετωπίζουµε.

Ευχαριστώ πολύ. 
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-

κτύων κ. Χρήστος Σπίρτζης καταθέτει για τα Πρακτικά τα προ-
αναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του
Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρα-
κτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κι εγώ ευχαριστώ. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως συµµετείχαν στο εκπαιδευ-
τικό πρόγραµµα «Εργαστήρι Δηµοκρατίας» που οργανώνει το
Ίδρυµα της Βουλής, δεκαεννιά µαθητές και µαθήτριες και τρεις
εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 99ο Δηµοτικό Σχολείο Αθή-
νας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Φωτήλα, έχετε τον λόγο.
ΙΑΣΟΝΑΣ ΦΩΤΗΛΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, µε διαβεβαιώσατε ότι θα µου απαντήσετε σε

όλα τα ερωτήµατα. Ζητήσατε και παραπάνω χρόνο. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και

Δικτύων): Δεν πρόλαβα. 
ΙΑΣΟΝΑΣ ΦΩΤΗΛΑΣ: Θα το κάνετε στη δευτερολογία σας.

Μέχρι τώρα δεν µου απαντήσατε σε κανένα ερώτηµα ούτε –το
βασικότερο- για τα χρονοδιαγράµµατα. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και
Δικτύων): Γιατί αναβλήθηκε, για ποιο λόγο αναβλήθηκε σας
απάντησα. Πιστεύω να σας έπεισα.

ΙΑΣΟΝΑΣ ΦΩΤΗΛΑΣ: Αυτό που κατάλαβα είναι ότι φταίνε οι
άλλοι, οι κακοί. Αυτή ήταν η απάντηση. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και
Δικτύων): Δεν είναι κακοί. 

ΙΑΣΟΝΑΣ ΦΩΤΗΛΑΣ: Σε αυτό που δεν µου απαντήσατε είναι
τι θα κάνετε στο µέλλον, για να µην µπούµε πάλι στο παιχνίδι των
κακών και να µπορέσουµε να συνεχίσουµε. Γιατί αν την πατάµε
συνέχεια από τους κακούς, έργο δεν θα γίνει. 

Νοµίζω ότι δεν χρειάζεται να σας υπενθυµίσω τη σηµασία του
έργου για όλη τη δυτική Ελλάδα. Τα αναπτυξιακά πλεονεκτήµατα
είναι τεράστια και οι ελπίδες, τις οποίες έχουν εναποθέσει πολί-
τες και επιχειρήσεις, είναι πάρα πολύ µεγάλες. Το ενδεχόµενο
να µην υλοποιηθεί το έργο για µας δεν αποτελεί καν επιλογή.
Ποιος θα πίστευε δε ότι αγωνιούµε τώρα για το έργο Πατρών-
Πύργου, όταν κανονικά το έργο είναι Πάτρα-Πύργος-Καλό Νερό-
Τσακώνα; Το τµήµα Καλό Νερό-Τσακώνα το έχουµε ξεχάσει. Ελ-
πίζω να µην ξεχάσουµε και το τµήµα Πάτρα-Πύργος. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, θα ήθελα να ακούσω κάτι πιο συγκεκριµένο
σε σχέση µε τα χρονοδιαγράµµατα. Η αλήθεια είναι ότι λοιδορη-
θήκαµε λίγο-πολύ ως διαπλεκόµενοι όταν µιλήσαµε για την προ-
κήρυξη του έργου ως ενιαίο. Αυτό που δεν καταλαβαίνετε, γιατί
δεν έχετε εικόνα της δικής µας πραγµατικότητας, είναι ότι και
τότε θέλαµε -και τώρα εξακολουθούµε να θέλουµε- να γίνει το
έργο. Δεν µας ενδιαφέρει αν θα γίνει σε πέντε, σε δέκα ή σε πε-
νήντα κοµµάτια. Εµείς θέλουµε να γίνει το έργο. Οι ανησυχίες
µας υπάρχουν γιατί ξέρουµε τα αποτελέσµατα της τµηµατοποί-
ησης. Τα έχουµε δει τόσο στη µίνι περιµετρική στην Πάτρα όσο
και στην Αµβρακία. Στην Αµβρακία µιλάµε για πτωχευµένους ερ-
γολάβους και νοµικές δεσµεύσεις που δεν αφήνουν τα έργα να
ολοκληρωθούν.

Μιλήσατε για µελέτες, κύριε Υπουργέ. Πείτε µας κάτι για τη
µελέτη Μιντιλόγλι- Κάτω Αχαΐα, τη νότια χάραξη. 

Έχει ολοκληρωθεί; Σε ποια φάση είναι; Μήπως θα έπρεπε να
δώσουµε µία τίµια και ειλικρινή απάντηση στην επιτροπή νότιας
χάραξης ότι, παιδιά, το έργο ή θα γίνει ως έχει ή δεν θα γίνει
έργο; Μήπως δηλαδή θα πρέπει να είµαστε λίγο πιο ειλικρινείς;
Θα ήθελα µια ξεκάθαρη απάντηση.
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Και πείτε µας τελικά αν το έργο αυτό είναι στις προτεραιότη-
τές σας, γιατί εγώ προσωπικά, µε συγχωρείτε κιόλας, βλέπω ότι
το µεγαλύτερο ενδιαφέρον σας είναι για την υστεροφηµία σας
και όχι τόσο για το έργο. Η αλήθεια είναι ότι είχαµε ένα έργο
έτοιµο να δηµοπρατηθεί τον Μάρτη του 2015 ως ενιαίο, µε µελέ-
τες. Η Κυβέρνηση επέλεξε έναν άλλο δρόµο. Δεσµευτείτε προς
τους πολίτες της δυτικής Ελλάδας ότι θα υπερβείτε όλα τα προ-
βλήµατα και θα ολοκληρώσετε αυτό το τόσο σηµαντικό έργο. Και
ελπίζουµε να κρατήσετε τον λόγο σας. Δεν µπορούµε να κά-
νουµε και κάτι άλλο, άλλωστε.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστούµε.
Κύριε Υπουργέ, έχετε και πάλι τον λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και

Δικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Να δώσω µια σύντοµη απάντηση. Είναι στα έγγραφα της Υπη-

ρεσίας. Εγώ, κύριε Φωτήλα, δεν συνηθίζω -το έχω πει πολλές
φορές- να δίνω ηµεροµηνίες ολοκλήρωσης έργων, διαγωνισµών
και όλα τα υπόλοιπα. Γιατί; Διότι µέχρι να φτιάξουµε το θεσµικό
πλαίσιο -είναι σε διαβούλευση το δεύτερο σχέδιο νόµου για τα
δηµόσια έργα- και να φτιαχτούν και τα ηλεκτρονικά συστήµατα,
µε το µπάχαλο που έχουµε κληρονοµήσει κανένας, ούτε µάγοι
δεν µπορούν να δώσουν πραγµατικά ρεαλιστικά χρονοδιαγράµ-
µατα που θα τηρηθούν. Και αυτό για διάφορους λόγους. Θα το
κάνουµε θεσµικά και τότε θα µπορεί ο αρµόδιος Υπουργός να
δεσµεύεται και να δίνει πολύ εύκολα τις κατάλληλες απαντήσεις
και να είναι κι ενήµεροι όλοι οι πολίτες.

Σύµφωνα, λοιπόν, µε την Υπηρεσία, η πέµπτη εργολαβία θα
γίνει στα µέσα Νοεµβρίου του 2016 και ο διαγωνισµός της τέ-
ταρτης εργολαβίας θα γίνει µόλις η Ενιαία Ανεξάρτητη Αρχή Δη-
µοσίων Συµβάσεων εγκρίνει τα Νέα Πρότυπα Τεύχη. Αυτό είναι
σε µια διαδικασία λίγων ηµερών, αν δεν έχουν ήδη εγκριθεί από
την ΕΑΑΔΗΣΥ.

Και η δέσµευση που παίρνει η Υπηρεσία, γιατί δίνει και για
τους υπόλοιπους τρεις διαγωνισµούς, είναι ότι µέχρι τέλος Φε-
βρουαρίου 2017 θα έχουν γίνει όλες οι δηµοπρασίες, τον Μάρτιο
θα ολοκληρωθούν και θα σταλεί ο φάκελος και τέλη Απρίλη θα
έχουµε υπογραφές συµβάσεων.

ΙΑΣΟΝΑΣ ΦΩΤΗΛΑΣ: Ο φάκελος ως ενιαίο έργο θα είναι;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και

Δικτύων): Ως ενιαίο έργο θα είναι. Προφανώς ως ενιαίο έργο.
ΙΑΣΟΝΑΣ ΦΩΤΗΛΑΣ: Δεν πρέπει δηλαδή να ανησυχούµε για

το αν θα έχουµε πρόβληµα;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και

Δικτύων): Όχι βέβαια. Με 50% και πάνω εκπτώσεις στην ευρω-
παϊκή επιτροπή για τη µελέτη κόστους-οφέλους δεν έχουµε ανη-
συχία. Θα είχαµε ανησυχία µε 0% έκπτωση για να εγκριθεί, µε το
overbooking που παραλάβαµε, ειδικά στα οδικά έργα.

Όµως, ειλικρινά και λόγω ονόµατος και καταβολών πολιτικών
µού είστε πολύ συµπαθής, αλλά θα συνεχίσω στη δεύτερη εκ-
δοχή. Κύριε Φωτήλα, αναρωτιέµαι γιατί καταθέσατε την επίκαιρη
ερώτηση, όταν το κόµµα σας και εσείς έχετε κάνει συγκεκριµένες
δηλώσεις, που θέλω να τις καταθέσω: «Αµίλητος, επίσης, παρα-
µένει ο κ. Σπίρτζης για τον κουµπάρο του κ. Καλογρίτσα, που όχι
µόνο του χαρίζει τµηµατικά το έργο Πατρών-Πύργου, καθυστε-
ρώντας την υλοποίησή του, αλλά δίνει και προκαταβολές περί τα
13 εκατοµµύρια, για να µπορέσει ο υιός Καλογρίτσας να βρει τα
λεφτά για να πάρει κανάλι. Γιατί αλλιώς πού θα τα έβρισκε τα
λεφτά για να πάρει κανάλι;»

Σας ρωτάω: όταν καταθέτετε αυτήν την ερώτηση, που είναι
σαφέστατο ότι δεν έχει προχωρήσει καν η ολοκλήρωση, ο φάκε-
λος για να υπογραφεί η σύµβαση αν το Ελεγκτικό Συνέδριο και
όλη η άλλη διαδικασία εγκρίνει, πώς θα έπαιρνε λεφτά ο Καλο-
γρίτσας για να πάρει κανάλι; Το ίδιο ισχύει για το άλλο έργο, για

το «δωράκι» που λέτε των 13 εκατοµµυρίων. Εγώ θα καταθέσω
και τις δηλώσεις του Ποταµιού και βεβαίως και του αγαπητού συ-
ναδέλφου, καθώς και του εκλεκτού εκδότη του «Βήµατος».

Να ολοκληρώσουµε τώρα τη δεύτερη εκδοχή. Τα είπε και η κ.
Γεροβασίλη πριν λίγες ηµέρες. Δεν µου αρκούν οι χαρακτηρι-
σµοί. Ειλικρινά σας µιλάω, δεν µου αρκούν και γι’ αυτό δεν θα
πω τίποτα.

Πάµε στην τρίτη εκδοχή, στο στήσιµο. Δύο µήνες τώρα, κύριε
Πρόεδρε, παρακολουθούµε την αγωνία τριών κοµµάτων και των
καναλαρχών να δηµιουργήσουν σκάνδαλο, αλλά τίποτα. Τους
προκαλέσαµε για τη «λάσπη» και τον «κιτρινισµό» να φέρουν συγ-
κεκριµένες καταγγελίες να τις πάµε µαζί στον εισαγγελέα. Κά-
νουν τους κουφούς.

Οπότε επειδή εµείς δεν είµαστε κουφοί και δεν µπορεί να σπι-
λώσει ούτε την ακεραιότητα ούτε την ηθική µας κανείς -κανείς,
όµως!- και επειδή, κύριε Φωτήλα, δεν ανήκετε στα δύο παραδο-
σιακά κόµµατα εδώ της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης και της
Νέας Δηµοκρατίας, αλλά δυστυχώς σαν Ποτάµι τους ακολου-
θείτε, και επειδή δεν είµαστε ίδιοι, δεν µας «κρατάει» κανένας και
δεν χρωστάµε σε κανέναν, επιλέγουµε άλλον δρόµο. Και ο δρό-
µος είναι ο εξής: Πήραµε τις καταγγελίες που έκαναν οι αξιότιµοι
συνάδελφοι και το πλήθος των δηµοσιευµάτων και των τηλεοπτι-
κών εκποµπών και τα πήγαµε εµείς στην Εισαγγελία Διαφθοράς
και τα καταθέσαµε, για να αναδειχθεί και η σκευωρία και τα συ-
κοφαντικά δηµοσιεύµατα. Αφού δεν το κάνουν τα κόµµατα της
Αντιπολίτευσης και πετάνε µόνο λάσπη, το κάναµε εµείς. Κατα-
θέσαµε, επίσης, τους φακέλους και των τριών έργων και του τε-
τάρτου µε το «δωράκι» δήθεν των 13 εκατοµµυρίων στην εισαγ-
γελέα και στους επιθεωρητές δηµοσίων έργων. Αυτά θα τα κα-
ταθέσω, για να είναι στη Βουλή.

Και θέλω να στείλουµε ένα µήνυµα µε την ευκαιρία. Αν θέλετε
να το µεταφέρετε κι εσείς στη Νέα Δηµοκρατία και στο ΠΑΣΟΚ.
Δεν θα κάνουµε πίσω σε τίποτα. Δεν θα κάνουµε πίσω ούτε στα
έργα, ούτε στις µεταφορές, ούτε στις συχνότητες, ούτε στους
τροφοδότες -δηλαδή αυτά που είπα- χώρους των παλιών µέσων
µαζικής ενηµέρωσης, που µέχρι τώρα -κακά τα ψέµατα- σας
έχουν σαν χώρο κανακέψει. Σας παρακαλώ να µεταφέρετε το µή-
νυµα σε όσους δεν το ακούσουν από το Κανάλι της Βουλής.

Ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-

κτύων κ. Χρήστος Σπίρτζης καταθέτει για τα Πρακτικά τα προ-
αναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του
Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρα-
κτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργά-
νωσης και λειτουργίας της Βουλής, τριάντα δύο µαθήτριες και
µαθητές και τρεις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 6ο Γυµνά-
σιο Χαϊδαρίου.

Η Βουλή, παιδιά, σάς καλωσορίζει! 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ήρθατε, όµως, στο τέλος της συνεδρίασης του κοινοβουλευ-
τικού ελέγχου, οπότε βλέπετε τη λήξη της συνεδρίασης.

Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Με τη συναίνεση

του Σώµατος και ώρα 11.47’ λύεται η συνεδρίαση για αύριο,
ηµέρα Παρασκευή 14 Οκτωβρίου 2016 και ώρα 10.00’, µε αντι-
κείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό έλεγχο: συζή-
τηση επικαίρων ερωτήσεων.

630 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                                        ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


